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www.silvaparkhandlowy.pl

Otwieramy nowy park handlowy 
przy ul. Obornickiej 140 w Suchym Lesie.

TWOJE  PIERWSZE 
ZAKUPY W
Wkrótce!

7 SKLEPÓW P DUŻY
PARKING

WYGODNA
LOKALIZACJA

Twój komfort jest
dla nas najważnieszy!
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 Agnieszka Łęcka  tel. 669 69 00 36  e-mail: agnieszka.lecka@sucholeski.eu  REKLAMA

62-001 Golęczewo, ul. Dworcowa 2
tel. 616 709 240
www.ecowoodpolska.pl
biuro@ecowoodpolska.pl
fb/EcowoodSkladDrewna

drewno konstrukcyjne 
polskie i skandynawskie

deski tarasowe
deski podłogowe

deski boazeryjne i podbitkowe
impregnaty i oleje
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 Agnieszka Łęcka  tel. 669 69 00 36  e-mail: agnieszka.lecka@sucholeski.eu  REKLAMAROZWIĄZANIE KONKURSU Z LIPCOWEGO WYDANIA „MAGAZYNU”

Nagrody prosimy odebrać w  ciągu 21 dni od daty 
wydania Magazynu. W  przeciwnym wypadku 
przepadają. Nagrodzonych prosimy o  kontakt 
z redakcją, numer telefonu: 669 690 036.

W  konkursie paragonowym zestaw szlifierek kąto-
wych DK0053 Makita o wartości 649 zł brutto ufun-
dowane przez firmę Bricoman, ul. Wojciechowskie-
go 7/17 w Poznaniu otrzymuje Józef Czechowski

W konkursie fotograficznym „Wspomnienia z wa-
kacji” nagrody otrzymują:

   Bożena Krawczyk, Sandra Nowak -  vouchery, 
każdy po 150 zł na botoks włosów, ufundowane 
przez Studio Urody Natalia z Chludowa, ul. Obor-
nicka 4, tel. 888 405 885,

   Sebastian Łucz, Adaś Maryniak - bony na zestawy 
ufundowane przez KFC, ul. Obornicka 134 w Su-
chym Lesie,

   Olga Dolska, Marcin Sobczak, Monika Wołyńska 
-  vouchery o  wartości po 150 każdy na zabiegi 
ufundowało Sucholeskie Centrum Fizjoterapii 
i Osteopatii Soma Medica, ul. Szkolna 7 w Suchym 
Lesie, tel. 505 988 502

   Iwona Olejniczak, Lilianna Brdęk -  vouchery, 
każdy po 100 złotych na manicure hybrydowy 
ufundował Salon kosmetyczny BartArt - Angelika 
Pszczółkowska, os. Poziomkowe 10/93 Suchy Las, 
tel. 664 577 371 

Obornicka 134 
Suchy Las

Studio Urody Natalia  Chludowo  
ul. Obornicka 4, 
tel. 888 405 885

/ StudioFryzurChludowo

FRYZJERSTWO
 � pielęgnacja włosów (sauna, botox, olejowanie) 
 � keratynowe prostowanie włosów 
 � nanoplastia 
 � koloryzacje (backcombing, twilighting hair,  

Hollywood Look )

KOSMETYKA
 � manicure 
 � pedicure 
 � stylizacja paznokci żelem i hybrydą 
 � henna pudrowa
 � lifting laminacja i botox rzęs 
 � laminacja brwi
 � depilacja
 � zagęszczanie rzęs od 1:1 do mega volume
 � zabiegi na twarz
 � kosmetologia estetyczna  
(botox, usuwanie zmarszczek, powiększanie ust)

 � makijaż permanentny 
 � zabiegi z leczniczej borowiny

Narzędzia sterylizowane w autoklawie medycznym.

METAMORFOZY Z SALONEM 
URODY NATALIA

 Agnieszka Łęcka � tel. 669 69 00 36 � e-mail: agnieszka.lecka@sucholeski.eu  REKLAMA
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PRZED PO

PRZED POPRZED PO

PRZED PO

Stowarzyszenie Rodzinnego Ogrodu Działkowego
 „Podlesie” w Złotkowie

 

 

 w dniach od 30.07 do 12.08.2022 r.
 realizować będzie wypoczynek letni dla dzieci i młodzieży, 

 połączony z oddziaływaniem socjoterapeutycznym pn.:
 Nad morzem 

w Mikoszewie- Mierzeja
Wiślana

 

Wypoczynek letni będzie realizowany 
w Ośrodku Wczasowo-Kolonijnym KORONA, ul. Gdańska 16,

82-103 Mikoszewo.
 

Życzymy wszystkim uczestnikom niezapomnianych dni nad morzem!

 

 PROJEKT WSPÓŁFINANSOWANY ZE ŚRODKÓW
SAMORZĄDU WOJEWÓDZTWA WIELKOPOLSKIEGO
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Zakład Gospodarki Komunalnej Suchy Las 
sp. z o.o. zaprasza do korzystania z usług.

Oferujemy:
  Koszenie poboczy 

(kosiarką bijakową tylną 
lub tylno-boczną)

  Usługa ciągnikiem rolniczym 
z ładowaczem czołowym

  Zamiatanie placów i dróg
  Usługa koparko-ładowarką
  Usługa równiarką drogową 

Więcej informacji  na naszej stronie  
www.zgksuchylas.eu  

lub pod nr tel. tel. 61 8 125 160

  Usługa walcem 
drogowym 10t

  Równanie i utwardzanie 
dróg z kruszywem lub bez

  Układanie płyt drogowych 
– betonowych

  Układanie kostki chodnikowej
  Usługi transportowe
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Szanowni Państwo!

Dla fotografki Małgorzaty Sobczak, która rzuciła pracę w korporacji, 
najważniejsze są emocje. Jak mówi sama artystka, fotografia zawsze towa-
rzyszyła jej w życiu, a w pewnym momencie pasja stała się zawodem. Warto 
dodać, że wywiad z fotografką przeprowadziła dr hab. Dominika Narożna, 
adiunkt z Wydziału Nauk Politycznych i Dziennikarstwa UAM.

Emocji nie brakowało też podczas sesji Rady Gminy Suchy Las. Samo-
rządowcy najostrzej spierali się o  pieniądze przeznaczone na gazety oraz 
o inwestycję drogową w Złotkowie. Co jest ważniejsze: bezpieczeństwo czy 
nieco dłuższy dojazd ulicą Obornicką. Większość radnych zdecydowała, 
a mieszkańcy ocenią to przy okazji najbliższych wyborów. Jak powiedziała 
radna Wiesława Prycińska – opinia publiczna jest jak wiatr. Wiatr może 
dać przyjemne ukojenie, może być zmienny i kapryśny, ale wiatr może być 
też potężny i obalać tych, którzy go zlekceważą.  

Emocji w ostatnim czasie nie brakowało też w Złotnikach Wsi, ale emo-
cje te nie miały już związku z lokalną polityką, tylko z czynem o charakterze 
kryminalnym. Nikt się nie spodziewał, że tak poważne przestępstwo popeł-
nione zostanie w  cichej, spokojnej miejscowości, kojarzonej dotąd głównie 
z pięknymi krajobrazami i z aktywną, gospodarną sołtyską, organizującą 
dla swoich mieszkańców rajdy rowerowe i wyjazdy turystyczne. Z miejsco-
wością, w  której najgoręcej dotąd komentowanym wydarzeniem była nie-
spodziewania wizyta bobra w lokalnym stawie.

Przestępstwa przeciwko ludziom są w Złotnikach (na szczęście!) rzad-
kie, zdarzają się natomiast przestępstwa przeciwko naszym braciom mniej-
szym. W  tym przypadku mowa akurat o  Złotnikach „prawobrzeżnych”, 
gdzie na terenie ogrodów działkowych opiekun przypadkowo potrącił sa-
mochodem własnego psa, a następnie... nie zapewnił mu niezbędnej pomocy 
lekarskiej. Pamiętajmy, że zwierzę to nie jest zabawka, tylko żywe i czujące 

stworzenie. Jeśli bierzemy do siebie psa czy 
kota, to jednocześnie bierzemy na siebie od-
powiedzialność!

Chciałabym też, żeby przestępstwa 
przeciwko zwierzętom poważnie trak-
towali policjanci, prokuratorzy czy sę-
dziowie. Na szczęście tak się chyba coraz 
częściej dzieje. Wypowiadająca się dla nas 
adw. Karolina Kuszlewicz przyznaje, że 
świadomość społeczna się zmienia.

Pochylając się na naszym lokalnym po-
dwórku nad pojedynczymi czynami kry-
minalnymi, pamiętajmy wszelako, że za 
naszą wschodnią granicą od kilku miesięcy 
dochodzi do zbrodni na ogromną skalę: mordowania z zimną krwią jeńców 
czy ludności cywilnej. Dlatego też, jak mówili Rzymianie, jeżeli chcemy poko-
ju, gotujmy się do wojny. Elementem odstraszającym potencjalnego agresora 
mają być m.in. czołgi Abrams, na których pod okiem Amerykanów szkolą 
się na poligonie w Biedrusku nasi polscy żołnierze.

Owocnej lektury!

Wydawca 
Media Consulting 
ul.  Borówkowa 2b/3,  
62-002 Suchy Las 
NIP: 514-010-57-01

Redakcja 
Sucholeski Magazyn  
Mieszkańców Gminy 
www.sucholeski.eu
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ZA TREŚĆ NADESŁANYCH ARTYKUŁÓW SPONSOROWANYCH,  
OGŁOSZEŃ I REKLAM REDAKCJA NIE ODPOWIADA

REKLAMA Agnieszka Łęcka  tel. 669 69 00 36  e-mail: agnieszka.lecka@sucholeski.eu

Pestkownica - idealne miejsce  
na imprezę firmową

Zorganizujemy atrakcje zarówno dla aktywnych jak i dla tych, którzy wolą spędzić czas nieco spokojniej. Położenie w środku lasu umożliwia 
grupowe grzybobrania a sąsiedztwo Drawieńskiego Parku Narodowego to okazja do zorganizowania spływu kajakowego Drawą.

W naszej restauracji każdy znajdzie coś dla siebie. Kuchnia bazuje na lokalnych produktach (własna wędzarnia ryb, mięs, świeże ryby  
z własnego jeziora, konfitury, miód, zioła, grzyby, warzywa, dziczyzna). Dysponujemy dwiema salami konferencyjnymi 

wyposażonymi w rzutnik z ekranem oraz niezbędne akcesoria do organizacji szkoleń czy warsztatów.
Z naszych usług skorzystało już wiele firm, a wśród nich znalazły się takie marki jak: PEPCO, ENEA, NETTO, HOCHLAND, PHILIPS czy MARS...

www.pestkownica.com.pl
info@pestkownica.com.pl

tel. 502 606 847  
Facebook/Pestkownica

  tylko 110 km od Poznania
  *** hotel i całoroczne domki
  strzelnica sportowa 
z bronią palną

  50 ha otwartej przestrzeni 
na organizowanie imprez 
i zabaw plenerowych

REKLA
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WYWIAD WYWIAD / MOTORYZACJA

M. Sobczak: Najważniejsze 
są dla mnie emocje
Kiedyś pracowała w korporacji. Rzuciła ją na rzecz miłości – 
fotografowania. Potrafi powiedzieć „nie” pewnym rzeczom, 
aby mogło zadziać się to, co jest dla Niej najbardziej Jej 
i prawdziwe. Śpiewa. Walczy też z chorobą. Artystka – Mał-
gorzata Sobczak w rozmowie z Dominiką Narożną.
Kiedyś pracowała Pani w  korpora-
cji, dziś prowadzi Pani własną dzia-
łalność gospodarczą w  zakresie fo-
tografii. Jak do tego doszło?

Kiedy spoglądam wstecz z  per-
spektywy lat, to myślę, że tak po pro-
stu miało być. Natomiast czynników, 
które do tego doprowadziły, było 
kilka. Po pierwsze, samo moje funk-
cjonowanie w  korporacji było ponie-
kąd przypadkiem, który siłą rozpędu 
zamienił się na prawie 10-letnią przy-

godę. Nigdy jednak nie czułam, że 
jestem na właściwej drodze pracując 
w  biurze. Ani moje wykształcenie, 
ani zainteresowania nie miały tam 
żadnego odzwierciedlenia. Zdjęcia 
natomiast zawsze towarzyszyły mi 
w  życiu, fotografowałam przy oka-
zji wyjazdów i  podróży. Kiedy na 
studiach spotkałam swojego obec-
nego męża, to moja pasja zaczęła się 
rozwijać. To właśnie on pokazał mi 
ciemnię fotograficzną i  zachęcał do 
poszukiwań, eksperymentów. Życie 
jednak potoczyło się tak, że praca 
etatowa wygrała i  zabrakło czasu na 
myślenie o  fotografii w  formie za-
robkowej Nadal jednak robiłam ko-
lejne kursy i  szkolenia. Ponieważ od 
kilkunastu lat choruję przewlekle na 
rzadką chorobę autoimmunologicz-
ną, to w  mój życiorys wpisane były 
też przerwy na leczenie i  szpital. Kie-
dy w  grudniu 2015 roku musiałam 
po raz kolejny zawalczyć z  chorobą, 
pojawił się kryzys, zmęczenie i  jed-
nocześnie przestrzeń na poszukanie 
czegoś innego. Dałam sobie czas, aby 
zastanowić się, czy dalej chcę iść tą 
ścieżką, czy jednak nie. Powiedzmy, 
że korporacja, w  której pracowałam, 
ułatwiła mi decyzję. I  tak w  jesienią 
2017 roku założyłam firmę, która 
działa do dziś. W tym roku obchodzę 
5-lecie własnej działalności, z  czego 
jestem niesamowicie dumna.
Od zawsze pasjonuje się Pani foto-
grafią?

Tak, jak wspomniałam, zdjęcia 
były w  moim życiu chyba zawsze, ale 
w  przestrzeni prywatnej. W  fotografii 
podróżniczej, w  makro fotografii czy 
fotografii kulinarnej, którymi bawi-
łam się od lat. Natomiast miałam duże 
opory, aby fotografować ludzi. Była we 
mnie jakaś blokada. Dopiero z rozwo-
jem własnym oraz firmy się to zmieni-
ło. Pamiętam początki moich działań, 
pewnie podobne u  wielu fotografów 

– czyli „wypożyczanie” znajomych do 
sesji bądź ich dzieci. U  mnie akurat 
były to dzieci… Jak się z  czasem oka-
zało, zdecydowanie lepiej czuję i rozu-
miem dorosłych. I  najbliższa jest mi 
fotografia portretowa. Więc ścieżka 
się wyklarowała sama. Natomiast pa-
sja została we mnie pomimo rozwoju 
firmy. Ja patrzę na świat przez obiek-

tyw, nawet jeśli go nie mam. Musiałam 
się jednak nauczyć, że pewnych rzeczy 
nie chcę robić, że pewien rodzaj foto-
grafii nie jest dla mnie. Uważam, że do 
tego trzeba czasu, samoświadomości 
i  takiej małej odwagi, aby czasami po-
wiedzieć „nie” pewnym rzeczom, aby 
mogło zadziać się to, co jest najbardziej 
nasze i prawdziwe. Zresztą zmiana pra-
cy zaowocowała także przestrzenią na 
inne aktywności. Pojawiło się w moim 
życiu tango, które zarówno fotogra-
ficznie, jak i tanecznie jest bardzo waż-
ne. Na studiach podyplomowych z fo-
tografii, które kończyłam w 2019 roku 
obroniłam się właśnie kadrami z tanga 
i  milongi… na tyle dobrymi, że za-
proponowano mi wystawę w  ramach 
Dancing Fair Playce. Zatem jeśli jesteś 
w zgodzie ze sobą, to to czuć.
Fotografowanie to bardziej pasja 
niż zawód?

To jest bardzo dobre pytanie. 
Przez wiele lat powtarzałam, że pa-
sja i nadal tak uważam. Mam jednak 
wrażenie, że ujmując swoją pracę 
w tej kategorii nie do końca pokazuję 
cały obraz sytuacji. Nadal wykonuję 
zdjęcia z  taką sama radością, jak kie-
dyś. Więc pasja. Jednak, moja praca 
wiąże się z wieloma aspektami, które 
do pasji mają daleko. Aby firma mo-
gła działać konieczne są marketing, 
księgowość, media społecznościowe, 
wszelkie licencje, dobra organizacja 
etc. I naprawdę czasami się odechcie-
wa…a  z  drugiej strony robię to, co 
kocham, mogę się nieustannie rozwi-
jać. Każda sesja to spotkanie z innym 
człowiekiem, wymiana myśli i  ener-
gii. Kreacja. Zatem te mniej „cieka-
we” elementy równoważy czas, kiedy 
jestem z aparatem.
Czym jest dla Pani fotografowanie?

Fotografowanie to dla mnie odkry-
wanie siebie i innych. To poszukiwanie. 
Zdejmowanie pewnych masek, blo-
kad. Najważniejsze są dla mnie emo-
cje. To one budują kadr. Jest to też spo-
tkanie. W  każdym zdjęciu jest trochę 
mnie i  trochę osoby fotografowanej. 
Z jednej strony mamy moje spojrzenie 
na kogoś, z  drugiej strony człowieka, 
który sam decyduje, ile chce pokazać, 
ile chce odsłonić – i tutaj nie mam na 
myśli fizyczności. Mamy zakodowane 
w sobie pewne wzorce zachowań… je-
śli puścimy kontrolę, to nagle okazuje 
się, że możemy odkryć coś, co całe 
lata chowaliśmy – uśmiech, radość, 
nostalgię, spontaniczność. Możemy 
się polubić! I  właśnie to, że ktoś inny 
dostrzeże naszą siłę tam, gdzie sami 
jej nie widzieliśmy, powoduje, że sesje 
stają się czasami terapeutyczne.
W  jaki sposób realizuje Pani se-
sje? Jaka filozofia przyświeca Pani 

w tym zakresie?
Każda sesja ma swoje etapy 

i  wbrew pozorom jednym z  najważ-
niejszych jest rozmowa przed sesją. 
Wymiana myśli. Żebym mogła zrobić 
dobre zdjęcia, które będą w  zgodzie 
z osobą fotografowaną, muszę się do-
wiedzieć kilku rzeczy… Na czym jej 
zależy, gdzie wyobraża sobie zdjęcia, 
czy woli miasto czy wieś? Czy lubi 
sukienki czy jeansy?… Ffotografuję 
głównie kobiety, stąd przykład. Czy 
woli kadry kolorowe czy czarno-

-białe? Jaki jest cel sesji – zdjęcia dla 
siebie, dla męża? Zadaję pytanie, 
drążę, dociekam. To powoduje, że 
klient (głównie klientka) sam musi 
na nie sobie odpowiedzieć i  czasami 
odkrywa coś nieoczekiwanego już na 
tym etapie. To na początek. Później 
proponuję miejsca, gdzie sesja może 
się odbyć. Ustalamy datę i  godzinę. 
Daję wskazówki, jak się do niej przy-
gotować, co zabrać. I  spotykamy się. 
Dajemy sobie chwilę na kawę, herba-
tę, rozmowę na żywo. Sama sesja, jest 
też za każdym razem troszkę inna. 
Naprawdę to jest energia dwóch osób, 
które się spotykają. A każdy z nas jest 
wyjątkowy. Moim głównym celem 
jest dać zdjęcia prawdziwe, które na-
wet po latach będą cieszyć.
Czy fotografia może być przeja-
wem sztuki?

Oczywiście, że tak. To jest dzie-
dzina, za pomocą której można wie-
le przekazać, zmienić, powiedzieć. 
Zmusić do zastanowienia. Oczywi-
ście zdjęcia komercyjne nie zawsze 
takie są i nie musi to być ich rola. Na-
tomiast tak, jak wspomniałam, foto-
grafia jako dziedzina jest tak obszerna, 
że możliwości jest ogrom. Przyznaję, 
że brakuje mi teraz czasu na projek-
ty, które mogłabym realizować poza 
zlecaniami. Ale może właśnie po to 
padło to pytanie…? Może to ten mo-
ment, aby wejść w inny obszar projek-
towo…
Tworzy Pani sztukę?

Jeśli ktoś odbiera moje zdjęcia 
w  ten sposób, to czuję się zaszczyco-
na. Myślę, że najbliżej to treści arty-
stycznych mają moje kadry „tangowe”, 
w  których mogę świadomie łamać 
pewne zasady, stosować techniki, 
które kocham. Bawić się światłem, 
cieniem, ziarnem. Tak, to właśnie te 
zdjęcia, przypominające stare analo-
gowe fotografie mogłabym zakwali-
fikować do sztuki. Ale póki co się nie 
ośmielam.
Gdzie można oglądać Pani prace?

Na stałe niestety nie mam żadnych 
ekspozycji. Wystawy, które się odbyły, 
były czasowe. Myślę, że czas pandemii 
trochę na to wpłynął. Mam jednak 

nadzieję, że to się zmieni. Ostatnia 
wystawa z  marca tego roku „KOBIE-
COŚĆ” była dostępna przez cały mie-
siąc w City Parku w Poznaniu, później 
powędrowała do Puszczykowa. Na 
chwilę obecną trwają rozmowy o  ko-
lejnej lokalizacji. Oczywiście działam 
w mediach społecznościowych i posia-
dam stronę www (https://malgorzata-
sobczak.pl/), która zmieni się w  naj-
bliższym czasie. Po 5 latach jestem już 
w  innym miejscu, niż byłam. I  strona 
musi to odzwierciedlać.
Oprócz fotografowania śpiewa 
Pani? Dlaczego?

To bardzo odważny krok w moim 
życiu i  spełnienie marzeń. Dawno 
temu ukończyłam szkołę muzyczną 
w  klasie fortepianu. Ku niezadowo-
leniu mojej nauczycielki nie konty-
nuowałam tej drogi, studiowałam 
kulturoznawstwo. Muzyka jednak 
była zawsze. Moim marzeniem jako 
młodej dziewczynki było usiąść kie-
dyś przy pianinie i  zaakompaniować 
sobie do ukochanych piosenek. Za-
grać, zaśpiewać. Chorobą, z  którą 
się zmagam (układowe zapalenie 
naczyń) od kilkunastu lat atakuje 
moje górne drogi oddechowe, w tym 
uszy, powodując niedosłuch. W  tej 
chwili jest stabilnie, ale były momen-
ty w  moim życiu, kiedy zupełnie nie 

słyszałam, rzuty choroby. I naprawdę 
były to straszne chwile. Nie umiem 
żyć bez muzyki. Stwierdziłam więc, 
ze dopóki mogę, to zrealizuję moje 
marzenie. Trochę na przekór losowi.
Chce Pani robić karierę w zakresie 
muzycznym?

Myślę, że na to już za późno. Chcę 
jednak doświadczać muzyki, rozwi-
jać się i  realizować dalej. Kariera to 
słowo, które jest dla mnie bardzo su-
biektywne. Ale jeśli mogę spełniać się 
w tej przestrzeni, to będę to robić. Pia-
nista poszukiwany (śmiech) i  może 
wtedy nawet jakieś koncerty kame-
ralne w pubach mogłabym dawać.
Jakie plany ma Pani na najbliższe 
lata? Czy jeszcze Pani może czytel-
ników zaskoczyć?

W  październiku kończę 40 lat, 
dość przełomowa data. Cieszę się 
wszystkim tym, co osiągnęłam do tej 
pory. Tym, że żyję po swojemu, w zgo-
dzie z  moimi zasadami. Mogę zara-
biać na życie robiąc to, co kocham. 
Mam czas na realizowanie innych 
pasji. Czego sobie życzę? Rozwoju. 
Nieustannego rozwoju. I zdrowia.
Wszystkiego dobrego.

Dziękuję.
Rozmawiała: Dominika Narożna

Artykuł ukazał się na portalu  
spoleczenstwo.com.pl
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www.malgorzatasobczak.pl
foto@malgorzatasobczak.pl

509 479 954

Bezpieczne podróże  
z Auto Watin Baranowo! 
Tylko u nas, darmowe sprawdzenie Twojego samochodu!

Auto Watin to ponad 30 lat doświadczenia w branży  
motoryzacyjnej. Nasz obiekt w Baranowie dysponuje  
nowoczesnym salonem aut używanych i profesjonalnym 
serwisem samochodowym. Dodatkowo gwarantujemy  
pomoc specjalistów w zakresie finansowania zakupu 
poprzez kredyt czy leasing, a także fachowe doradztwo 
ubezpieczeniowe.

W trosce o Wasze bezpieczeństwo 
na drogach, zapraszamy na darmowe 
sprawdzanie samochodów. Skontro-
lujemy poziom oraz jakość płynów 
eksploatacyjnych (m.in. oleju silniko-
wego, płynu chłodzącego, płynu ha-
mulcowego), nadwozie (stan oświetle-
nia zewnętrznego, stan akumulatora, 
wycieraczki, filtry kabinowy i  powie-
trza) oraz podwozie (stan ogumienia, 
zawieszenie, hamulców). Dodatkowo 
w  ramach kontroli oferujemy ścieżkę 
diagnostyczną, czyli między innymi 
kontrolę siły hamowania, zbieżności 
kół, test sprawności amortyzatorów.

W  serwisie samochodowym 
Auto Watin Baranowo, zajmujemy 
się naprawą pojazdów osobowych 
wszystkich marek. Posiadamy sprzęt 
diagnostyczny najwyższej klasy, kadrę 

wyszkolonych mechaników z  wielo-
letnim doświadczeniem oraz dostęp 
do części zarówno oryginalnych, jak 
i alternatywnych.

Naprawy serwisowe i  eksploatcyj-
ne, przeglądy okresowe, wymiana ole-
ju i serwis klimatyzacji, a wszystko to 
w konkurencyjnych cenach! W naszej 
myjni zadbamy o czystość Twojego sa-
mochodu, od szybkiego odświeżenia, 
po pranie tapicerki i  pełen detailing 
z polerowaniem
Szukasz sprawdzonego serwisu 
samochodowego? 
Znajdziesz go po sąsiedzku..
 
Auto Watin  
Baranowo, ul. Samochodowa 1
www.auto-watin.pl
tel.: +48 618 907 917
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WYDARZENIA WYDARZENIA

Koszmar wśród złotnickich pól
O naszej gminie przez kilka dni było głośno w całym kraju. 
Chodzi oczywiście o uprowadzoną w Poznaniu dziew-
czynkę, która następnie była torturowana w Złotnikach Wsi 
przez kilka osób, głównie nastolatków. Motyw przestęp-
stwa okazał się wyjątkowo błahy.

14-letnia dziewczyna spaliła grzałkę 
w e-papierosie innej nastolatki. Grzałkę 
wartości 20 zł. Ta niewielka szkoda sta-
ła się przyczyną porwania i tortur, o któ-
rych dowiedziała się cała Polska.

Pierwszy konflikt z prawem
Większość porywaczy to nastolat-

ki, jednak grupie przewodziła dorosła, 
39-letnia kobieta, mieszkanka poznań-
skich Garbar. Ona też podjęła decyzję 
o  uprowadzeniu dziewczynki. W  po-
rwaniu brała jeszcze udział 13-letnia 
córka dorosłej kobiety, a  także troje in-
nych nastolatków, z  których najstarszy 
miał 17 lat. 

Czternastolatkę uprowadzono 
w dzień, sprzed sklepu na osiedlu Przy-
jaźni na Winogradach. Wciągnięto ją 
do BMW. Auto natychmiast odjechało. 
Świadkiem była matka uprowadzonej, 
która od razu zawiadomiła policję.

Policja zatrzymała porywaczy już 
po półtorej godzinie, przez ten czas 

jednak porwana dziewczynka przeży-
ła koszmar.

Porywacze wyjechali z  Poznania. 
W  Złotnikach Wsi wjechali na polną 
drogę w  pobliżu Stawu Złotnickiego. 
Zaparkowali ok. 300 m dalej. Tam 
przystąpili do „karania” czternasto-
latki. Zdarli z niej odzież, ogolili brwi 
i  część głowy, przypalali skórę papie-
rosami, dokonywali – jak napisano 
w komunikacie policyjnym – „innych 
czynności seksualnych”, filmowali...  

– Większość z  porywaczy nie była 
wcześniej notowana – mówi nam 
młodszy inspektor Andrzej Borowiak, 
rzecznik prasowy komendanta woje-
wódzkiego policji. – Tylko jeden z nich, 
14-latek z Jeżyc, raz brał udział w bójce...

Jesteśmy spokojną 
miejscowością

Sołtys Złotnik Wsi Ewa Korek za-
uważyła przejazd samochodów poli-
cyjnych, kiedy była na terenie swojego 
ogródka działkowego.

– Samochodów było sporo, w  tym 
duże, tzw. „lodówki” – relacjonuje. – 
Przejeżdżały w okolicy niebezpiecznego 
skrzyżowania Złotnickiej i  Słonecznej, 
więc moja pierwsza myśl była taka, że 
doszło tam do jakiegoś wypadku. Po-
dobnie zresztą zareagowali inni miesz-
kańcy. Zaczęły się rozmowy w stylu, że 
poprawią organizację ruchu dopiero 
wtedy, kiedy dojdzie do jakiegoś nie-
szczęścia. Wieczorem dowiedziałam się, 
co się stało. Byłam w szoku, bo jesteśmy 
niewielką, spokojną miejscowością, cza-
sem wandale zniszczą nam sprzęt nad 
stawem, czasem dojdzie do wypadku, 
ale żeby porwanie i gwałt?! U nas?! 

Kolejnego dnia w  Złotnikach Wsi 

pojawiła się ekipa z  TVN, która roz-
mawiała z  sołtyską. Niedługo potem 
pani Ewa udzieliła też wywiadu ekipie 
Polsatu. 

Mieszkaniec Złotnik był jedynym 
fotoreporterem, który zrobił zdjęcia 
w  czasie policyjnej akcji w  Złotnikach. 
Zawodowo pracuje w sektorze IT, a  fo-
tografię traktuje jako pasję.

– Z  racji pasji współpracuję z  ban-
kami zdjęć oraz z niektórymi redakcja-
mi – tłumaczy. – Fotografuję przyrodę, 
a  także wydarzenia artystyczne czy 
polityczne. Tym razem po raz pierw-
szy, niestety, zetknąłem się ze sprawą 
kryminalną. 

A  było to tak: nasz rozmówca ok. 
godz. 17.30 wracał z  pracy. Jechał od 
strony Kiekrza, przez Psarskie. Zwol-
nił w  okolicy złotnickich pól, bo pla-
nował popołudniowe fotografowanie 
ptaków, szukał wzrokiem żurawi na 
polach. W  pewnym momencie ze 
zdziwieniem zauważył karetkę i radio-
wozy, w tym duże auta do przewożenia 
zatrzymanych.

– Zdziwiłem się, bo Złotniki koja-
rzę wyłącznie z  pozytywnymi wyda-
rzeniami – przyznaje.

To prawda. Sołectwo dotąd koja-
rzyło się w  gminie z  bardzo aktywną, 
powszechnie lubianą i  szanowaną 
sołtyską, która biega maratony, dla 
mieszkańców gminy organizuje rajdy 
rowerowe, dla mieszkańców sołectwa 
wyjazdy do atrakcyjnych turystycznie 
miast, a dla swojego klubu morsowego 
zimowe wyjazdy nad górskie potoki 
i  nad Bałtyk. Kojarzyć się też mogło 
z  pięknym Stawem Złotnickim i  od-
bywającymi się nad nim spotkaniami 
integracyjnymi mieszkańców wsi. 
A  także z  trwającą budową świetlicy 
wiejskiej. Z  pewnością nie z  tak po-
ważnymi czynami kryminalnymi.

Brawa dla policji
 – Zadzwoniłem do swojej redakcji, 

a  redaktor dyżurna skontaktowała się 
z  wydziałem prasowym KMP – rela-

cjonuje dalej fotoreporter. – Komenda 
potwierdziła, że w  Złotnikach trwa 
akcja w  związku ze zgłoszeniem, ale 
nie podała szczegółów. Tak czy ina-
czej redakcja poprosiła mnie o zdjęcia. 
Nie mogłem już wjechać, ani wejść na 
drogę gruntową prowadzącą w stronę 
Psarskiego, bo ta była zablokowana 
przez policję. Jest to oczywiście zro-
zumiałe. Ostatecznie pojechałem na 
ulicę Złotnicką i  zrobiłem zdjęcia za 
pomocą teleobiektywu.

Na fotografiach tych znalazł się m.in. 
samochód porywaczy, laweta, cywilne 
auto policyjne i radiowóz.

– Za jakiś czas wydział prasowy 
policji poinformował nas, że miało 
miejsce porwanie dziecka, z udziałem 
nastolatków. Poznaliśmy też niektóre 
szokujące fakty. Ok. godz. 20.00 za-
dzwoniłem do inspektora Andrzeja 
Borowiaka, rzecznika KWP, który 
przekazał mi, że czynności kończą się 
i  po ustaleniu bezpiecznego miejsca 
z  technikami kryminalistyki można 
tam wejść. Wciąż stała laweta i  sa-
mochód porywaczy, a  technicy za-
bezpieczali ślady. Wielkie brawa dla 
wielkopolskiej policji za sprawną ak-
cję! – nasz rozmówca nie kryje uzna-
nia. – Tam liczył się czas, nie wiemy 
co planowali porywacze. Tylko dzięki 
swojemu profesjonalizmowi wywia-
dowcy policyjni dostrzegli samochód 
porywaczy na polnej drodze. W  tym 
miejscu naprawdę nie było to łatwe.

Przekreślili przyszłość?
Nasz rozmówca zwrócił jednak 

również uwagę, jak wiele zależy od 
losu, a w tym przypadku chociażby od 
planu zasiewów.

– Na polu pomiędzy przedmiotową 
drogą gruntową a ulicą Złotnicką w tym 
roku posadzono łubin, który jest niską 
rośliną – tłumaczy nam. – Dzięki temu 
była szansa, aby zauważyć auto porywa-
czy. – Gdyby tam rosła wysoka kukury-
dza, nie byłoby raczej szans, aby zobaczyć 
je od strony ul. Złotnickiej. Albo gdyby 

porywacze pojechali pół kilometra dalej 
i ukryli się w zagajniku...

Na koniec naszej rozmowy fotore-
porter czyni również ogólne, gorzkie 
uwagi na temat ludzkiej kondycji.

– Przerażające jest to, że tak mło-
dzi ludzie dopuścili się tak strasznego 
czynu – zauważa. – Co zawiodło, wy-
chowanie, edukacja, gdzie są systemy 
wartości? – zastanawia się. – Równie 
przerażające, a może i bardziej, jest to, 
że na czele porywaczy stała dorosła 
osoba, która powinna być rozsądniej-
sza. Do tego, słyszałem, zabrała ze sobą 
siedmioletnią córeczkę. Tym samym 
ofiarą całej sytuacji jest nie tylko po-

rwana i  najbardziej poszkodowana 
nastolatka, ale również ta siedmiolat-
ka. A także sami nastoletni porywacze, 
którzy dopiero przecież wchodzili 
w  życie. W  ciągu dwóch godzin po-
stawili swoją przyszłość pod znakiem 
zapytania.

39-letnia prowodyrka i  17-latek zo-
stali aresztowani na trzy miesiące. Staną 
przed sądem karnym. Grozi im nawet 
kara do 15 lat pozbawienia wolności. Po-
zostali będą odpowiadać przed sądem 
dla nieletnich. Pokrzywdzona dziew-
czynka po uwolnieniu trafiła do szpitala, 
ale już jest w domu.  

Krzysztof Ulanowski fot
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Chory tłuszcz… a co tu chodzi?
Czy wiesz, że tkanka tłuszczowa to nie bierne „złogi”, a ak-
tywna metabolicznie tkanka, wydzielająca cząsteczki regu-
lujące insulinowrażliwość, stan zapalny i rozwój miażdżycy?

Cząsteczki te to tzw. adipokiny, 
spośród których najważniejsze to 
leptyna i  adiponektyna. One wła-
śnie są jednym z  ogniw łączących 
otyłość z  jej zdrowotnymi konse-
kwencjami.

Adiponektyna. Produkt tkanki 
tłuszczowej, który leczy… otyłość, 
cukrzycę i miażdżycę! 

Tkanka tłuszczowa odgrywa 
kluczową rolę w  regulacji home-
ostazy energetycznej organizmu 
wiążącej się z  przemianami lipidów 
i  homeostazą glukozy, szerzej w  re-
gulacji metabolicznej na poziomie 
narządowym i ogólnoustrojowym.

Dzięki oddziaływaniu na ho-
meostazę energetyczną, czyli bi-
lansowaniu zapotrzebowania ener-
getycznego organizmu zawdzięcza 
określenie „genu głodu”. Adiponek-
tyna ma bezpośrednie działanie 
przeciwcukrzycowe, przeciwza-
palne i  przeciwmiażdżycowe oraz 
wpływa na insulinowrażliwość, dla-
tego może stanowić istotny element 
terapii cukrzycy i  zespołu metabo-
licznego. Niedobór adiponektyny 
wiąże się z chorobą wieńcową i nad-
ciśnieniem tętniczym, przerostem 
lewej komory oraz większym ryzy-
kiem zawału serca czy udaru niedo-
krwiennego mózgu. 

Wykazano, że wzrost poziomu adi-
ponektyny w  osoczu można uzyskać 
dzięki intensywnym ćwiczeniom 
aerobowym. Ponieważ w  przypadku 
otyłości tkanka tłuszczowa wykazu-
je obniżenie produkcji adiponektyny, 
optymalnym podejściem w  terapii 
nadwagi wydaje się przywrócenie 
zdolności tkanki tłuszczowej do pra-
widłowego wydzielania adiponekty-
ny na drodze farmakologicznej w po-

łączeniu z  fizycznymi ćwiczeniami 
aerobowymi zwiększającymi poziom 
adiponektyny endogennej.

Oznaczając leptynę i  adiponek-
tynę w  tej samej próbce krwi moż-
na w yliczyć ich wzajemny stosu-
nek, czyli wskaźnik adiponektyna/ 
leptyna. Ma on zastosowanie m.in. 
w  ocenie insulinooporności, obec-
ności stanu zapalnego związanego 
z  otyłością i  ryzyka kardiometabo-
licznego. Pomocniczo może być 
stosowany w  diagnostyce zespołu 
metabolicznego.

Nie przywiązujesz wagi do tego 
co jesz? Prowadzisz siedzący tryb ży-
cia? Żyjesz w ciągłym stresie? Palisz?

Te okoliczności mają fatalny 
wpływ na Twój organizm - mogą 
być przyczyną groźnych chorób, 
w  tym „CICHEGO ZABÓJCY” - 
MIAŻDŻYCY naczyń krwiono-
śnych - pierwszego etapu niedo-
krwiennych chorób serca i  chorób 
układu krążenia.

Do rozwoju miażdżycy docho-
dzi w  wyniku nadmiernego odkła-
dania się związków tłuszczowych 
w  świetle tętnic (cholesterolu cał-
kowitego) i  penetracji ścian tętnic 
(przez frakcję LDL). 

Lipidogram,-  nazywany także 
profilem lipidowym to badanie 
diagnostyczne, które ocenia kilka 
wskaźników we krwi pacjenta. Pod-
czas tego testu laboratoryjnego zo-
staje przeprowadzone oznaczenie 
stężeń następujących parametrów: 

 Cholesterol całkowity,
  Frakcja HDL lipoprotein, tak zwa-
ny „dobry cholesterol”,

  Frakcja LDL lipoprotein, tak zwa-
ny „zły cholesterol”,

 Trójglicerydy,

 Cholesterol nie-HDL (parametr 
ten wyliczany jest na podstawie 
różnicy pomiędzy cholesterolem 
całkowitym, a frakcją HDL).

Dzięki szerokiemu spektrum 
ocenianych związków tłuszczo-
wych, umożliwia kompleksową dia-
gnostykę potencjalnych problemów 
zdrowotnych związanych z zaburze-
niami w metabolizmie tłuszczowym. 
Jest to szczególnie istotne w kontek-
ście zdrowia sercowo-naczyniowego, 
jako że zaburzenia lipidowe stano-
wią jeden z  podstawowych, najbar-
dziej istotnych czynników ryzyka 
dla rozwoju wielu chorób układu 
krwionośnego. Szczególnie wyraź-
ny związek występuje pomiędzy nie-
prawidłowościami w zakresie stężeń 
frakcji LDL lipoprotein a  ryzykiem 
rozwoju miażdżycy. Schorzenie to 
przez długi czas może nie wywoły-
wać objawów odczuwalnych, jednak 
wraz z  rozwojem miażdżycy stale 
postępują niekorzystne zmiany 
w  budowie tętnic. W  przypadku za-
awansowanej postaci choroby oraz 
współwystępowania dodatkowych 
czynników ryzyka może dojść do 
pojawienia się znaczących kompli-
kacji, które stanowią poważne za-
grożenie dla zdrowia, a nawet życia.

Przeprowadzenie lipidogramu 
zalecane jest jako jedno z podstawo-
wych badań profilaktycznych, które 
dorosłe osoby powinny wykonywać 
ok. raz w  roku. Dokładna częstotli-
wość wykonywania tych badań oraz 
pełny pakiet diagnostyczny zależny 
jest od uwarunkowań pacjenta, jego 
płci oraz wieku. Wykonanie lipido-
gramu szczególnie zalecane jest oso-
bom, u  których występują dodat-
kowe czynniki ryzyka dla rozwoju 
chorób sercowo-naczyniowych. 

Dzięki wczesnemu wykryciu 
zaburzeń gospodarki tłuszczowej 
w  organizmie możliwe jest wdro-
żenie właściwego leczenia, które 
skutecznie będzie w stanie zapobiec 
rozwojowi miażdżycy oraz innych 
chorób związanych z  wykrytymi 
nieprawidłowościami. W  zależno-
ści od stopnia nasilenia zaburzeń 
oraz współwystępowania dodat-
kowych czynników chorobowych 
lekarz może wdrożyć odpowiednie 
leczenie farmakologiczne (z  wyko-
rzystaniem leków) lub też niefarma-
kologiczne, które w  głównej mierze 
polega na zmianach behawioral-
nych, takich jak m.in. modyfikacja 
diety, stylu życia oraz zmianach nie-
zdrowych nawyków, jak np. palenie 
tytoniu.
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 Mł. insp. Andrzej Borowiak z KWP w Poznaniu

BMW szajki porywaczy Policyjni technicy zabezpieczają teren

Sołtyska Złotnik Wsi Ewa Korek w rozmowie z ekipą TVN24
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Sesja rozpoczęła się od wniosku 
wójta Grzegorza Wojtery, który do po-
rządku obrad zgłosił projekt uchwały 
zmieniającej uchwałę w sprawie wzoru 
deklaracji o  wysokości opłaty za zago-
spodarowanie odpadami komunal-
nymi. Radni nie mieli tu wątpliwości; 
jednomyślnie dopisano punkt do po-
rządku.

Kotły i gazety
Podobnie bez problemu przyjęto 

protokoły z sesji kwietniowej i majowej. 
Do krótkiej dyskusji doszło nato-

miast przed głosowaniem projektu 
uchwały w  kwestii zaciągnięcia po-
życzki na wymianę kotłów węglowych 
na gazowe.

– Chciałem się zapytać, czy sześciu 
beneficjentów to ostateczna liczba? – 
zabrał głos radny Michał Przybylski.

– Faktycznie, na tym etapie mamy 
sześć nieruchomości – odparł zastępca 
wójta Marcin Buliński – Typowaliśmy 
pierwotnie 16 rodzin. Dwie osoby się 
wycofały, odnoście kilku nieruchomo-
ści oczekujemy na spełnienie warunków.

Po tej informacji przystąpiono do 
głosowania. Uchwałę przyjęto jedno-
myślnie.

Następnie głosowano nad uchwałą 
zmieniającej uchwałę budżetową na 
rok 2022. 

– Dziś otrzymałam wniosek z  Re-
feratu Budowlano-Inwestycyjnego 
o  dokonanie zmian w budżecie – wy-
jaśniła skarbnik Monika Wojtaszewska. 

– Chodzi o budowę ulicy Linkowskiego 
i budowę kanalizacji sanitarnej na ulicy 
Rumiankowej.

Przy okazji tej uchwały samorzą-
dowcy rozmawiali też o  środkach 

przeznaczonych na gazetę wydawaną 
przez Urząd Gminy oraz na wykup 
stron w  gazetach prywatnych. Radni 
skłaniali się, by tę kwestię rozstrzygnąć 
dopiero we wrześniu.

– Gdyby się okazało, że na koncie 
„Gazety Sucholeskiej” jest już absolut-
ne zero, wójt może przecież przerzucić 
pieniądze zarządzeniem – podsunęła 
radna Joanna Radzięda.

– Ale nie ma czegoś takiego jak kon-
to ,,Gazety Sucholeskiej” – odparł wójt 
Wojtera.

Ostatecznie Wysoka Rada jedno-
myślnie zagłosowała nad wprowadze-
niem do porządku autopoprawki pani 
skarbnik.

Następnie rajcy głosowali nad wy-
kreśleniem pozycji dotyczącej zwięk-
szenia kwoty na wydatki na publikacje 
w  prasie. Chodziło o  kwotę 80 tys. zł. 
W  tym przypadku dziesięcioro rad-
nych zagłosowało za (Marian Bajer, Ra-
dosław Banaszak, Jarosław Dudkiewicz, 
Iwona Koźlicka, Krzysztof Łączkowski, 
Joanna Pągowska, Michał Przybylski, 
Joanna Radzięda, Grzegorz Słowiński, 
Tomasz Sztolcman), wstrzymali się 
Maciej Jankowiak, Wiesława Prycińska 
i Robert Rozwadowski. Nieobecni byli 
Anna Ankiewicz i Zbigniew Hącia.

Zaraz potem głosowano za całą 
uchwałą zmieniającą uchwałę budżeto-
wą. W tym przypadku 13 osób było za.

Północ odrzucona?
Kolejnym punktem była uchwała 

zmieniająca Wieloletnią Prognozę 
Finansową (WPF) na lata 2022-2035. 
W  tym przypadku głos zabrał Michał 
Przybylski, który wniósł o  zmianę 
nazwy dotychczasowego zadania na: 

„Złotkowo. Budowa dróg wraz z pełnym 
uzbrojeniem. Ulice 03KD, Południowa, 
Zachodnia, Północna”. Innymi słowy 
radnemu chodziło o  powstrzymanie 
budowy niechcianego – jak podniósł 

– przez mieszkańców skrzyżowania na 
ulicy Obornickiej, przy jednoczesnym 
wykorzystaniu środków z  Polskiego 
Ładu na budowę ulic w  zachodniej 
części Złotkowa (strefa Aktywizacji 
Gospodarczej.

– To nasze pieniądze, pieniądze 
podatników, bo ani rząd, ani wójt nie 
ma własnych pieniędzy – zauważył na 
wstępie swojego przemówienia radny 
Przybylski. – Mówimy o  alokowaniu 
kwoty ok. 20 mln zł z  budżetu gminy 
i prawie 10 mln zł z Polskiego Ładu na 
inwestycję, dla której brak akceptacji 
społecznej. Każda inwestycja rodzi 
pewne kontrowersje, ale w  tym przy-
padku niechęć jest powszechna. Weź-
my to pod uwagę podczas głosowania. 
Jako radni powinniśmy ludziom służyć, 
a nie sytuować się ponad nimi. 

Mówca dodał, że nie widzi też ce-
lowości inwestycji. W  założeniu ma 
ona poprawić bezpieczeństwo na ulicy 
Lipowej.

– Ale czy wykonaliśmy jakąkolwiek 
analizę? – zapytał. – Ostatni poważny 
wypadek na Lipowej miał miejsce pół 
wieku temu. 

Radny uznał ponadto, że inwestycja 
doprowadzi do dodatkowych utrud-
nień komunikacyjnych dla mieszkań-
ców północnej części gminy.

– Chociaż liczba samochodów się 
nie zmieni, to jednak północ gminy 
poczuje się odrzucona – przewidywał. 

– Ludzie będą szukali objazdów, zapew-
ne przez Złotkowo, przez Rzepakową 
i  Słonecznikową oraz przez Kocha-
nowskiego w Złotnikach.

Następnie rajca odniósł się do spra-
wy karnej wójta Wojtery, powołując się 
na stronę internetową TVP, przypo-
mniał znane wypowiedzi prokuratury, 
że kłopoty wójta wiążą się między inny-
mi z  zaniechaniem „przeprowadzania 
odpowiednich analiz ekonomicznych” 
przed zawieraniem niektórych umów. 
Wywołało to zdecydowany i  gniewny 
protest gospodarza gminy.

– Przygotowując inwestycję nie trze-
ba podpierać się ekspertyzą zewnętrzną, 
nie ma takiego obowiązku – irytował się 
wójt. – Nie ma czegoś takiego, jak opinia 
o sensowności inwestycji, to dyrdymały. 
Pozwalam sobie na takie słowo, bo mnie 
z kolei zarzucono szaleństwo – wyjaśnił. 

– Uważam, że każdy przedsiębiorca woli 
prowadzić działalność przy bezpiecznej 
drodze. Co do wypadków na Lipowej, 
ostatni śmiertelny rzeczywiście był 
w 1974 r., ale przecież nie wszystkie wy-
padki są śmiertelne. Po 1974 r. były inne 
wypadki, w których szczęśliwie nikt nie 
zginął. Ale jak długo można liczyć na 
szczęście? – pytał retorycznie. – Bez-

pieczeństwo wygrywa z  uciążliwością 
dojazdu do granic miasta, zresztą tej 
uciążliwości w naszej gminie nie zlikwi-
dujemy – ocenił. 

Bądź jak żaglowiec
Wójt przyznał jednocześnie, że bli-

sko 30 mln zł to bardzo dużo pieniędzy.
– Jeśli jednak wyda się te pieniądze 

na rzecz istotną dla gminy, to jest to wy-
datek uzasadniony – przekonywał.

– Sprawdzaliśmy, czy na Obornicką 
da się bezpiecznie wyjechać – zabrała 
głos radna Wiesława Prycińska. – Nie-
stety, nie było bezpiecznie. Jeśli w przy-
szłości zdarzy się śmiertelny wypadek, 
to jak wytłumaczymy sąsiadom, że 
zagłosowaliśmy przeciwko skrzyżowa-
niu? Michale, mówisz, że mamy służyć 
mieszkańcom. OK, nie zgadzam się 
jednak z  tym, że mamy ich ślepo słu-
chać. Bo wybierając nas okazali nam za-
ufanie. To my podejmujemy ostateczne 
decyzje. Prezydent USA Woodrow 
Wilson mówił, że opinia publiczna jest 
dla żaglowca niczym wiatr. 

Co oznacza ta metafora? Należy 
z  wiatru korzystać, nigdy nie płynąć 
w  przeciwną stronę, w  tym sensie, że 
nie działać na szkodę obywateli, którzy 
zaufali wybranemu przez siebie polity-
kowi. Ale też żaglowiec nie musi zawsze 
płynąć dokładnie z wiatrem. 

– Radny działa na rzecz mieszkań-
ców, ale nie jest związany instrukcjami 
mieszkańców – podsumował wypo-
wiedź radnej wójt Wojtera.

– Ale my tego skrzyżowania w  tym 
miejscu nie chcemy – zaprotestowała 
sołtys Złotkowa Sylwia Sawińska. – To 
nie jest tak, że kiedy podpisujemy pety-
cję, to nie wiemy, co podpisujemy. Jasne, 
jesteśmy za bezpieczeństwem, ale nie 
chcemy jechać dłużej do domu. Może 
jednak warto było podpytać eksper-
tów? Tymczasem naszą sprawą zainte-
resowała się telewizja...

– Już nawet nie pytam, jaka telewizja, 
bo się domyślam – skomentował kąśli-
wie wójt.

– Pozwól, że dam prosty przykład 
– odparła tymczasem sołtysce radna 

Prycińska. – Wielu mieszkańców chce 
mieć na ulicy pojemnik na psie od-
chody. Ale mało kto chce go mieć pod 
samym domem. A  jednak gdzieś ten 
pojemnik musi stać. A wracając do uli-
cy Obornickiej, to przypomnę, że nie 
jeżdżą nią tylko pojazdy z naszej gminy. 
To pojazdy z całej Polski.

– Ja się cieszę, że mogę się kierować 
zdrowym rozsądkiem, że nie muszę się 
nikomu starać przypodobać – zabrała 
głos radna Iwona Koźlicka. – Może 
i  stracimy pieniądze z  Polskiego Ładu, 
ale czy jeżeli komuś na głowę spadnie 
gałąź, będziemy mieć pretensje do 
ZGK, że jej nie przyciął? – pytała.   

– Dobry przykład, bo akurat do-
prowadziłam do przycięcia gałęzi, 

Z SESJI RADY GMINY / REKLAMA Z SESJI RADY GMINY / KONDOLENCJE

Andrzejowi Ogórkiewiczowi 
dyrektorowi Centrum Kultury i Biblioteki Publicznej  
w Suchym Lesie oraz pogrążonej w smutku Rodzinie 

wyrazy szczerego współczucia z powodu śmierci

Ojca
składa Redaktor Naczelna Agnieszka Łęcka 
z pracownikami „Sucholeskiego Magazynu 

Mieszkańców Gminy”

Opinia publiczna jest 
niczym wiatr
Sesja Rady Gminy Suchy Las nie trwała bardzo długo, ale 
temperatura dyskusji była wysoka. Rozmawiano przede 
wszystkim o pieniądzach przeznaczonych na gazety oraz 
o skrzyżowaniu w Złotkowie. Większość radnych miała 
zupełnie inną wizję niż wójt.

które mogły komuś spaść na głowę – 
uśmiechnęła się na to radna Prycińska. 

Zaraz potem przystąpiono do gło-
sowania nad zaproponowaną przez 
radnego Przybylskiego zmianą nazwy 
zadania. Siedmioro rajców zagłoso-
wało za (Marian Bajer, Jarosław Dud-
kiewicz, Iwona Koźlicka, Krzysztof 
Łączkowski, Michał Przybylski, Jo-
anna Radzięda, Grzegorz Słowiński), 
pięcioro przeciwko (Maciej Jankowiak, 
Joanna Pągowska, Wiesława Pryciń-
ska, Robert Rozwadowski, Tomasz 
Sztolcman), a  wstrzymał się Radosław 
Banaszak.

Drugi wniosek radnego M. Przybyl-
skiego w sprawie zdjęcia prawie 16 mln 
zł z Wieloletniej Prognozy Finansowej 
poparło aż 10 radnych (Radosław Ba-
naszak Marian Bajer, Jarosław Dud-
kiewicz, Iwona Koźlicka, Krzysztof 
Łączkowski, Joanna Pągowska, Michał 
Przybylski, Joanna Radzięda, Grzegorz 
Słowiński, Tomasz Sztolcman). Czwo-
ro rajców było przeciwko (Maciej Jan-
kowiak, Wiesława Prycińska, Robert 
Rozwadowski).

Uchwałę zmieniającą uchwałę 
o  Wieloletniej Prognozie Finansowej 
poparło 10 rajców. Wstrzymało się tro-
je – Maciej Jankowiak, Wiesława Pry-
cińska i Robert Rozwadowski.

 – Teraz to wszystko trzeba będzie 
poukładać, nie będzie to łatwe... – wes-
tchnął wójt Wojtera. – Ale twierdzę, że 
pan radny wpuścił państwa w maliny – 
nie krył emocji.

Spacer przy zalewach
Po przerwie rada zajęła się już mniej 

kontrowersyjnymi uchwałami, jak wy-
rażanie zgody na zawarcie przez gminę 
umowy dzierżawy czy też najmu grun-
tu w  Biedrusku, Chludowie i  Suchym 
Lesie. Głosowano już jednomyślnie, 
bez dyskusji.

Jeśli chodzi o  wspomniany na sa-
mym początku niniejszej relacji projekt 
uchwały w  sprawie wzoru deklaracji 
o  wysokości opłaty za zagospodaro-
wanie odpadami komunalnymi, rajcy 
także zagłosowali jednomyślnie.

W  informacji wójta gminy jako 
pierwszy tradycyjnie głos zabrał za-
stępca wójta Marcin Buliński, który 
rozpoczął od opowiedzenia o budowie 
ścieżek spacerowych przy zalewach 
w Biedrusku. 

– Montujemy także oświetlenie na 
terenie aktywnej rekreacji i sporu – do-
dał. – Powstaje Centrum Sztuk Walki 
przy Szkółkarskiej. Trwają prace zwią-
zane z koncepcją obiektu. Ponadto kon-
tynuujemy prace przy budowie świetli-
cy w Złotnikach Wsi. 

Tymczasem wójt Grzegorz Wojtera 
z  żalem poinformował, że mer gminy 
w  Bretanii nie podpisał dotąd umowy 
o  współpracy partnerskiej z  gminą Su-
chy Las. Przypomnijmy, że nasza Rada 

Gminy podjęła ostatnio w  tej sprawie 
odpowiednią uchwałę.

– Brak, niestety, podobnej uchwały 
rady gminy w  Bretanii – rozłożył ręce 
wójt. – Stąd mer na razie nie może zło-
żyć podpisu. Miejmy nadzieję, że zrobi 
to w przyszłym roku – zakończył.

Dokąd jedzie autobus?
W  ramach wolnych głosów i  wnio-

sków jako pierwsza pytanie zadała 
radna Radzięda – o  komunikację pu-
bliczną.

– Czy nasz urząd podjął działania, 
żeby tak zaplanować trasy autobusów, 
żeby nie wszystkie dojeżdżały na pętlę 
Sobieskiego? – zapytała. – Chodzi o  to, 
żeby nasi mieszkańcy mieli możliwość 
dotarcia do centrum miasta – wyjaśniła.

– Nie mamy zgody na takie zmia-
ny – rozłożył ręce zastępca wójta M. 
Buliński. – Mieszkańcy mogą na pętli 
Sobieskiego przesiąść się na inne auto-
busy i w ten sposób dotrzeć do miejsca 
docelowego – podsunął.

– Czy możemy dowiedzieć się 
więcej o  planowanych zmianach, bo 
z  informacji podwieszonej na stronie 
niewiele wynika – kontynuowała J. Ra-
dzięda. – A  szykujecie się zapewne na 
cięcia – dodała. 

– Chętnie się z państwem spotkamy 
podczas posiedzenia komisji i  wszyst-
ko opowiemy, ale nie wiem, co mieli-
byśmy jeszcze podpiąć? – zdziwił się M. 
Buliński. – Są tam przecież rozkłady 
jazdy.  

Radna Radzięda pytała też o  plac 
zabaw w  Golęczewie i  komisariat po-
licji. Na te pytania odpowiedział wójt 
Wojtera.

– Plac zabaw nie będzie teraz reali-
zowany, przejdzie na rok 2023 – po-
informował. – Jeśli chodzi o  komisa-
riat, wyznaczyliśmy teren przy ulicy 
Poziomkowej, spotkałem się też z  ko-
mendantem głównym i  jego zastępcą. 
Policja zawnioskowała o  badania geo-
logiczne terenu i  częściową wycinkę 
drzew. Będzie to możliwe po otrzyma-
niu pozwolenia na budowę.

Radny Jarosław Dudkiewicz za-
pytał o  monitoring na osiedlu Grzy-
bowym i  o  jeżdżące przez to osiedle 
autobusy.

– W tej kwestii jesteśmy zadowoleni 
ze współpracy z firmą GCI – podkreślił 
M. Buliński. – Firma terminy realizuje, 
a  po uruchomieniu czterech kamer 
ruszają z nowymi lokalizacjami. Zakła-
dam, że w ciągu najbliższych miesięcy 
będzie się to dość sprawnie odbywać 

– ocenił. – Co do autobusów, częstotli-
wość ich kursowania jest mniejsza.

Radny Grzegorz Słowiński w  imie-
niu nieobecnego Zbigniewa Hąci zapy-
tał o  boisko w  Chludowie. G. Wojtera 
odparł, że zdecydowano o  rozszerze-
niu opracowania koncepcji.

– Na razie remontu nie będzie, bo 

nie udało się uzyskać dofinansowania 
z Ministerstwa Sportu – rozłożył ręce.

Nadchodzi zima
Radny Marian Bajer zapytał o  re-

mont boiska przy filii w Golęczewie.
– Zastanawiam się też, o  co chodzi 

z  tym, że nie będzie nasadzeń w  Golę-
czewie? Nigdzie w tej miejscowości nie 
będziemy sadzić drzew?

– Należy się pochylić nad sprawą 
remontu, nakażę pracownikom, żeby 
pojechali i przyjrzeli się – kiwnął głową 
wójt Wojtera.

Zakładany brak nasadzeń dotyczy 
natomiast tylko dróg powiatowych.

– Zastanówmy się, czy w godzinach 
nocnych nie wyłączać oświetlenia? – 
podsunął radny Radosław Banaszak. – 
Jesteśmy wprawdzie najbogatszą gminą 
w Polsce, ale nadchodzi zima, a w obec-
nej sytuacji w Polsce i na świecie trzeba 
brać pod uwagę oszczędności.

Radny zapytał też o zalew w Biedru-
sku.

– Zleciłem pracownikom, by w  naj-
bliższych miesiącach przedstawili moż-
liwości związane z  oszczędnościami 

– kiwnął głową wójt Wojtera. – Proszę 
nam zaufać, przygotujemy takie roz-
wiązania, będziemy w  czołówce gmin 
pod tym względem – obiecał.

Co do zalewu, nie chodzi tylko 
o napełnienie zbiornika wodą.

– Dwóch wybitnych pracowników 
naukowych Uniwersytetu Przyrodni-
czego zgodziło się na spotkanie z nami 

– pochwalił się wójt. – Mamy zapla-
nowaną też wizję lokalną, spotkanie 
z  Wodami Polskimi. Działamy. Liczy-
my, że trochę pogoda nam pomoże. Bo 
na razie wszędzie tej wody ubywa i my 
też się z tym borykamy. Nie będziemy 
na pewno w  tym roku dokonywali za-
rybień. Tak podpowiedzieli naukowcy.

– Chcielibyśmy w miarę możliwości 
uczestniczyć w  tych spotkaniach – za-
znaczył radny Banaszak. – Mamy też 
zebranie osiedlowe, może pan wójt od-
deleguje kogoś? Mieszkańcy też chcie-
liby posłuchać o zalewie.

Radna Wiesława Prycińska zapyta-

ła o  projektowaną drogę rowerową na 
ulicy Poziomkowej. 

– Chciałabym stanąć w  obronie na-
szych lip, choć może nie są to święte 
lipy – uśmiechnęła się. – Prośba, żeby 
architekt miał baczenie na utrzymanie 
tych drzew.

Radna Radzięda powróciła do te-
matu placu zabaw w Golęczewie.

– Zamiast pańskich złośliwości pro-
ponuję pogonić urzędników do pracy 

– nie przebierała w słowach.
– Proszę nie używać takich okre-

śleń, to nie pomaga sprawie, państwo 
nie jesteście od poganiania, pomiędzy 
urzędnikami a  wami jestem ja – zde-
nerwował się wójt. – Są procedury. Co 
do meritum, pojawiła się kwestia odpa-
rzonej podłogi i wyobraźcie sobie, że ta 
podłoga nie kosztuje 1000 zł. Plac za-
baw w obecnym stanie może spokojnie 
funkcjonować do przyszłego roku.

– Ale od pani dyrektor wiem, że ta 
nawierzchnia jest tak wypaczona, że 
utrudnia korzystanie z  placu – zaopo-
nowała radna Joanna Pągowska.

– Państwo mieliście swoje spotka-
nie, ja miałem swoje – westchnął wójt. 

– I  wiem, że wystarczy kompleksowy 
remont placu w  przyszłym roku, za 
większą kwotę. 

Na koniec gospodarz gminy po-
wrócił do sprawy Złotkowa.

– Państwo chyba rozumiecie, że 
wy nic nie budujecie – zwrócił się do 
radnych. – Ciągle kręcimy się w kółko, 
opowiadamy o koncepcjach, ale nie bu-
dujemy – skonstatował gorzko. – Dia-
mentowa to wyjątek.

– Kiedy będzie się można podłączyć 
do kanalizacji Golęczewo-Północ? – 
zmienił temat radny Bajer.

– W  przyszłym tygodniu mamy 
spotkanie z  Aquanetem, postaram się 
ustalić dokładną datę – odparł zastęp-
ca wójta M. Buliński.

– Proszę mieć na uwadze, że we 
wrześniu lub jeszcze w  sierpniu zwo-
łamy sesję nadzwyczajną – uprzedził 
przewodniczący Radosław Banaszak.

Po czym zamknął sesję.
Krzysztof Ulanowski

WYNAJMĘ MIESZKANIE 50 m2  
W SUCHYM LESIE (CENTRUM)

2 POKOJE, JASNA KUCHNIA, ŁAZIENKA, 
POMIESZCZENIE GOSPODARCZE, 

DOSTĘPNE MIEJSCA PARKINGOWE

wolne od października

TEL. 501 063 672
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tel. 61 811 65 57
www.zkp.com.pl

Gajowa 12 Bistro&Cafe
Ul. Szkolna 16, 62-002 Suchy Las

Telefon 533 327 347

www.mojaStomatologia.pl/poznan

tel. +48 61 881 93 42 
+48 571 345 323 
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SPECJALISTYCZNY 
GABINET STOMATOLOGICZNY

lek. stom.  
Magdalena Osypiuk

Os. Poziomkowe 10a / 1b
tel. 61 652 16 60, 609 450 410

MEDYCYNA ESTETYCZNA
lek. stom.  

Magdalena Osypiuk
Os. Poziomkowe 10a / 1b

tel. 61 652 16 60, 609 450 410

28 29 30Modelowanie sylwetki  / Dietetyk
www.healthestethics.pl

tel. 887 400 637

Złotniki, ul. Krzemowa 1 
Nickel Technology Park

GRAFIKA I IDENTYFIKACJA
DIGITAL / DEVELOPMENT
STRONY INTERNETOWE
KAMPANIE REKLAMOWE
REKLAMA BTL
PERFORMANCE MARKETING

kontakt@cherryads.pl
tel. 518 619 690
www.cherryads.pl

SOCZYSTE POMYSŁY,
OWOCNE REALIZACJE

tel. 693 749 333 

Wojciechowskiego 7/17  
60-685 Poznań 

tel. 502 688 343, 61 821 21 21

tel. 508 095 176

www.jemynietyjemy.pl
tel. 790 400 637

ul. Obornicka 8a, Jelonek
tel. 530 530 883

 ul. Szkółkarska 32
tel. 570 629 580 / 57 0 800 380



MOTORYZACJA MOTORYZACJA

Toyota Ukleja zaprasza do salonów!
ul. Obornicka 132, 62-002 Suchy Las k/Poznania, tel. +48 61 811 75 70

ul. Pilska 45, 64-850 Ujście k/Piły, tel. +48 67 210 51 00
ul. Zawady 38, 61-002 Poznań, tel. +48 61 629 90 00

www.toyota-poznan.pl    www.toyota-ukleja.pl    www.uzywane-ukleja.pl

Corolla Cross nowym hitem 
na polskim rynku. Ponad 600 
zamówień w 3 tygodnie 
Corolla Cross to zupełnie nowy model, który właśnie wcho-
dzi na europejski rynek. Kompaktowy SUV łączy atuty Corolli 
– najpopularniejszego samochodu w historii motoryzacji, 
oraz RAV4 – pioniera segmentu SUV-ów z samonośnym 
nadwoziem. Zainteresowanie polskich klientów Corollą Cross 
wskazuje, że nowy model może stać się kolejnym bestselle-
rem marki. W ciągu pierwszych trzech tygodni przedsprze-
daży salony Toyoty zebrały ponad 600 zamówień.

Corolla Cross dołącza do gamy 
pięciu SUV-ów i  crossoverów Toyoty 
reprezentujących wszystkie segmenty 

– od najmniejszego Aygo X po 7-osobo-
wego Highlandera. Nowy model nale-
ży do najbardziej poszukiwanego na eu-
ropejskim rynku segmentu rodzinnych 
kompaktowych SUV-ów, wnosząc do 
niego technologię hybrydową najnow-
szej, piątej generacji, inteligentny napęd 
na cztery koła AWD-i, świetne właści-
wości jezdne typowe dla architektury 
TNGA i  wyjątkowo rozbudowany ze-
staw systemów bezpieczeństwa czyn-
nego trzeciej generacji. 

Samochód trafi do pierwszych 
klientów jesienią 2022 roku. Corolla 
Cross daje możliwość wyboru trzech 
wersji wyposażenia i  trzech dodatko-
wych pakietów.

Duża popularność napędu 
na cztery koła AWD-i

Ponad 45% zamówień na Corollę 
Cross dotyczy samochodów z  napę-
dem na cztery koła. Nowy model to 
pierwsza Corolla, w której jest dostęp-
ny inteligentny napęd AWD-i, spraw-
dzony w innych SUV-ach Toyoty. 

Bazą dla AWD-i  jest pełny napęd 
hybrydowy, który zapewnia samocho-
dom marki wyjątkową oszczędność 
i  płynną, dynamiczną jazdę. W  Co-
rolli Cross zastosowano układ hybry-
dowy piątej generacji z silnikiem 2,0 l 
o  łącznej mocy 197 KM, o osiem pro-
cent większej w  porównaniu z  ukła-
dem czwartej generacji. Za dobre 

osiągi w  trybie EV odpowiada silnik 
elektryczny o mocy 113 KM i 206 Nm 
momentu obrotowego. Dodatkowy 
elektryczny silnik montowany przy 
tylnej osi o mocy 41 KM jest dołącza-
ny automatycznie, zwiększając przy-
czepność i dając większe poczucie bez-
pieczeństwa na miękkich lub śliskich 
nawierzchniach. Auto rozpędza się od 
0 do 100 km/h w 8,1 sekundy. Nowy, 
bardziej wydajny układ napędowy 
z  większą baterią i  nowym oprogra-
mowaniem umożliwia pokonywanie 
jeszcze większych dystansów w  beze-
misyjnym trybie elektrycznym.

Topowa wersja Premiere 
Edition dominuje 
w zamówieniach

Ponad 80% zamówionych samo-
chodów jest w  najwyższej wersji Pre-
miere Edition, która obok dostępnych 
w  standardzie cyfrowych zegarów, 
systemów bezpieczeństwa czynnego 
najnowszej, trzeciej generacji Toyota 
T-MATE oraz systemu multimedial-
nego Toyota Smart Connect z  ekra-
nem HD 10,5 cala i nawigacją online, 
zawiera także skórzaną tapicerkę z per-
foracją, kamerę 360 stopni, otwierane 
bezdotykowo, elektryczne drzwi ba-
gażnika i asystenta parkowania Toyota 
Teammate uruchamianego zdalnie 
przez telefon. Jej wyposażenie można 
uzupełnić o panoramiczny dach. 
Corolla Cross do zobaczenia w ASD 
Toyota Ukleja w Suchym Lesie dnia 
22 września.

„Dbaj o swoje ciało. To jedyne 
miejsce, w którym musisz żyć”

Jestem absolwentką Aka-
demii Medycznej w Poznaniu, 
magistrem promocji zdrowia, 
a także ukończyłam Collegium 
Cosmeticum w Toruniu, uzysku-
jąc tym samym tytuł Eksperta 
Zdrowia i Urody. Doświadczenie 
w pracy kosmetologa zdoby-
wam już ponad 20 lat. Kosme-
tologia jest moją pasją, którą 
stale rozwijam, skupiając się na 
innowacyjnych technologiach 
w kosmetologii estetycznej 
oraz aktywnym braniu udziału 
we wszelkich webinarach czy 
szkoleniach, zdobywając liczne 
certyfikaty potwierdzające zdo-
bytą wiedzę.

Obecnie na rynku znajduje 
się wiele urządzeń i zabiegów 
z zakresu kosmetologii este-
tycznej. Od nadmiaru infor-
macji zapewne zastanawiasz 

się, które z nich będą odpowiednie dla Ciebie. W doborze terapii 
skrojonej na miarę Twoich potrzeb, niezbędna jest obecność kilku 
czynników.

Po pierwsze - rodzaj technologii, dlatego wybierając urządzenia, 
czy zabiegi do Kliniki Piękna Derm Expert stawiam na medyczne, 
certyfikowane sprzęty najwyższej jakości, które mają udoku-
mentowaną i potwierdzoną skuteczność. 

Po drugie - dobór odpowiedniej technologii względem danego 
problemu. Stworzenie i zrealizowanie skutecznej terapii zabiego-
wej możliwe jest tylko wtedy, gdy posiada się interdyscyplinarną 
wiedzę oraz doświadczenie w wykonywaniu zabiegów. Dlatego 
w Derm Expert spotkasz zespół wykwalifikowanych, doświadczo-
nych  ekspertów, którzy nieustannie podnoszą swoje kwalifikacje 
na licznych szkoleniach. Zachęcam Cię zatem do skorzystania 
z bezpłatnej eksperckiej konsultacji.

Poza poszerzaniem wiedzy część życia jako kosmetolog prze-
znaczam na  działalność dydaktyczną – wcześniej pełniłam funk-
cję wykładowcy w szkole kosmetycznej. Często występowałam 
w charakterze eksperta w mediach, udzielając wywiadów w cza-
sopismach oraz portalach internetowych, co było dla mnie ogrom-
nym wyzwaniem, ale również świetnym doświadczeniem, które 
zdobyłam dzięki temu.  Dodatkowo jako Klinika Derm Expert na-
leżymy do prestiżowego Stowarzyszenia Przyjazna Kosmetyka, 
którego członkami są najlepsze Instytuty Urody w Polsce. Ponadto, 
należymy do elitarnego grona salonów kosmetycznych uhonoro-
wanych Certyfikatem Najwyższej Jakości Biotec Beauty Clinic.

Klinika Derm Expert jest pierwszym certyfikowanym Instytutem 
w Poznaniu przez Kosmoprof - wyłącznego dystrybutora Intra-
ceuticals na Polskę. Jesteśmy dumni ze współpracy z najlepszymi, 
prestiżowymi markami w Polsce i na całym świecie. 

W pracy kosmetologa najczęściej spotykam się z problemami, 
których podłożem jest więcej niż jedna przyczyna, dlatego aby sku-
tecznie im przeciwdziałać, nieocenione jest zastosowanie terapii 
łączonych, które są najbliższe memu sercu, szczególnie jeśli mowa 
o zabiegach odmładzających twarz oraz zastosowaniu laserotera-
pii. Fascynuję się nowoczesnymi technologiami. Uważam, że jest to 

doskonała droga do osiągnięcia poprawy kondycji skóry. W Klinice 
Piękna Derm Expert skrupulatnie, po wielu miesiącach testów na 
sobie, rozmów, konsultacji z innymi ekspertami wybrałam najlep-
sze urządzenia medyczne do osiągnięcia niesamowitych efektów 
w modelowaniu sylwetki i odmładzania twarzy, szyi i dekoltu.

Co najważniejsze, każde medyczne urządzenia są certyfikowane,  
pochodzą od renomowanych producentów, co jest gwarancją 
ich skuteczności i osiąganych efektów. W doborze najwyżej kla-
sy urządzeń i zabiegów podążam za światowymi trendami, wsłu-
chując się w potrzeby obecnego Klienta, aby Klinika Piękna Derm 
Expert mogła rozwiązać każdy Wasz problem. Podczas ostatnich 
kilku lat pracy dostrzegliśmy spadek zainteresowania zabiegami 
inwazyjnymi na rzecz nowoczesnych technologii, które od lat 
przynoszą rewelacyjne efekty a do tego zabiegi są całkowicie bez-
bolesne i przyjemne. 

W ofercie Kliniki Piękna Derm Expert znajdziesz zabiegi redu-
kujące tkankę tłuszczową (Onda Deka, Kriolipoliza), redukcję 
cellulitu, nawet 3 i 4 stopnia (Storz Medical), zabiegi modelujące 
sylwetkę (Endermologia Alliance LPG), ujędrniające ciało (termo-
lifting ciała) czy redukcję blizn i rozstępów (Intraject oraz Kar-
boksyterapia Julie). Oferujemy również zabiegi odmładzające i li-
ftingujące twarz, szyję i dekolt za pomocą urządzeń Mesotherm, 
CoaxMed czy Intraject oraz zabiegi laserowe wykorzystujące 
medyczne urządzenie X Lase Plus firmy Biotec. 

W niedalekim czasie planujemy wzbogacić ofertę zabiegów 
i urządzeń hi-tech o kolejne, zaawansowane technologie. Nie-
ustannie rozwijamy się poszerzając wiedzę kosmetologów, wzbo-
gacając naszą ofertę zabiegów, dbając o detale, profesjonalizm, 
które mają wpływ na najwyższą obsługę Klienta - która jest dla 
nas kluczowa. 
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„Dbaj o swoje ciało. To jedyne 
miejsce, w którym musisz żyć”

Jestem absolwentką Aka-
demii Medycznej w Poznaniu, 
magistrem promocji zdrowia, 
a także ukończyłam Collegium 
Cosmeticum w Toruniu, uzysku-
jąc tym samym tytuł Eksperta 
Zdrowia i Urody. Doświadczenie 
w pracy kosmetologa zdoby-
wam już ponad 20 lat. Kosme-
tologia jest moją pasją, którą 
stale rozwijam, skupiając się na 
innowacyjnych technologiach 
w kosmetologii estetycznej 
oraz aktywnym braniu udziału 
we wszelkich webinarach czy 
szkoleniach, zdobywając liczne 
certyfikaty potwierdzające zdo-
bytą wiedzę.

Obecnie na rynku znajduje 
się wiele urządzeń i zabiegów 
z zakresu kosmetologii este-
tycznej. Od nadmiaru infor-
macji zapewne zastanawiasz 

się, które z nich będą odpowiednie dla Ciebie. W doborze terapii 
skrojonej na miarę Twoich potrzeb, niezbędna jest obecność kilku 
czynników.

Po pierwsze - rodzaj technologii, dlatego wybierając urządzenia, 
czy zabiegi do Kliniki Piękna Derm Expert stawiam na medyczne, 
certyfikowane sprzęty najwyższej jakości, które mają udoku-
mentowaną i potwierdzoną skuteczność. 

Po drugie - dobór odpowiedniej technologii względem danego 
problemu. Stworzenie i zrealizowanie skutecznej terapii zabiego-
wej możliwe jest tylko wtedy, gdy posiada się interdyscyplinarną 
wiedzę oraz doświadczenie w wykonywaniu zabiegów. Dlatego 
w Derm Expert spotkasz zespół wykwalifikowanych, doświadczo-
nych  ekspertów, którzy nieustannie podnoszą swoje kwalifikacje 
na licznych szkoleniach. Zachęcam Cię zatem do skorzystania 
z bezpłatnej eksperckiej konsultacji.

Poza poszerzaniem wiedzy część życia jako kosmetolog prze-
znaczam na  działalność dydaktyczną – wcześniej pełniłam funk-
cję wykładowcy w szkole kosmetycznej. Często występowałam 
w charakterze eksperta w mediach, udzielając wywiadów w cza-
sopismach oraz portalach internetowych, co było dla mnie ogrom-
nym wyzwaniem, ale również świetnym doświadczeniem, które 
zdobyłam dzięki temu.  Dodatkowo jako Klinika Derm Expert na-
leżymy do prestiżowego Stowarzyszenia Przyjazna Kosmetyka, 
którego członkami są najlepsze Instytuty Urody w Polsce. Ponadto, 
należymy do elitarnego grona salonów kosmetycznych uhonoro-
wanych Certyfikatem Najwyższej Jakości Biotec Beauty Clinic.

Klinika Derm Expert jest pierwszym certyfikowanym Instytutem 
w Poznaniu przez Kosmoprof - wyłącznego dystrybutora Intra-
ceuticals na Polskę. Jesteśmy dumni ze współpracy z najlepszymi, 
prestiżowymi markami w Polsce i na całym świecie. 

W pracy kosmetologa najczęściej spotykam się z problemami, 
których podłożem jest więcej niż jedna przyczyna, dlatego aby sku-
tecznie im przeciwdziałać, nieocenione jest zastosowanie terapii 
łączonych, które są najbliższe memu sercu, szczególnie jeśli mowa 
o zabiegach odmładzających twarz oraz zastosowaniu laserotera-
pii. Fascynuję się nowoczesnymi technologiami. Uważam, że jest to 

doskonała droga do osiągnięcia poprawy kondycji skóry. W Klinice 
Piękna Derm Expert skrupulatnie, po wielu miesiącach testów na 
sobie, rozmów, konsultacji z innymi ekspertami wybrałam najlep-
sze urządzenia medyczne do osiągnięcia niesamowitych efektów 
w modelowaniu sylwetki i odmładzania twarzy, szyi i dekoltu.

Co najważniejsze, każde medyczne urządzenia są certyfikowane,  
pochodzą od renomowanych producentów, co jest gwarancją 
ich skuteczności i osiąganych efektów. W doborze najwyżej kla-
sy urządzeń i zabiegów podążam za światowymi trendami, wsłu-
chując się w potrzeby obecnego Klienta, aby Klinika Piękna Derm 
Expert mogła rozwiązać każdy Wasz problem. Podczas ostatnich 
kilku lat pracy dostrzegliśmy spadek zainteresowania zabiegami 
inwazyjnymi na rzecz nowoczesnych technologii, które od lat 
przynoszą rewelacyjne efekty a do tego zabiegi są całkowicie bez-
bolesne i przyjemne. 

W ofercie Kliniki Piękna Derm Expert znajdziesz zabiegi redu-
kujące tkankę tłuszczową (Onda Deka, Kriolipoliza), redukcję 
cellulitu, nawet 3 i 4 stopnia (Storz Medical), zabiegi modelujące 
sylwetkę (Endermologia Alliance LPG), ujędrniające ciało (termo-
lifting ciała) czy redukcję blizn i rozstępów (Intraject oraz Kar-
boksyterapia Julie). Oferujemy również zabiegi odmładzające i li-
ftingujące twarz, szyję i dekolt za pomocą urządzeń Mesotherm, 
CoaxMed czy Intraject oraz zabiegi laserowe wykorzystujące 
medyczne urządzenie X Lase Plus firmy Biotec. 

W niedalekim czasie planujemy wzbogacić ofertę zabiegów 
i urządzeń hi-tech o kolejne, zaawansowane technologie. Nie-
ustannie rozwijamy się poszerzając wiedzę kosmetologów, wzbo-
gacając naszą ofertę zabiegów, dbając o detale, profesjonalizm, 
które mają wpływ na najwyższą obsługę Klienta - która jest dla 
nas kluczowa. 
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bolesne i przyjemne. 

W ofercie Kliniki Piękna Derm Expert znajdziesz zabiegi redu-
kujące tkankę tłuszczową (Onda Deka, Kriolipoliza), redukcję 
cellulitu, nawet 3 i 4 stopnia (Storz Medical), zabiegi modelujące 
sylwetkę (Endermologia Alliance LPG), ujędrniające ciało (termo-
lifting ciała) czy redukcję blizn i rozstępów (Intraject oraz Kar-
boksyterapia Julie). Oferujemy również zabiegi odmładzające i li-
ftingujące twarz, szyję i dekolt za pomocą urządzeń Mesotherm, 
CoaxMed czy Intraject oraz zabiegi laserowe wykorzystujące 
medyczne urządzenie X Lase Plus firmy Biotec. 

W niedalekim czasie planujemy wzbogacić ofertę zabiegów 
i urządzeń hi-tech o kolejne, zaawansowane technologie. Nie-
ustannie rozwijamy się poszerzając wiedzę kosmetologów, wzbo-
gacając naszą ofertę zabiegów, dbając o detale, profesjonalizm, 
które mają wpływ na najwyższą obsługę Klienta - która jest dla 
nas kluczowa. 
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czy zabiegi do Kliniki Piękna Derm Expert stawiam na medyczne, 
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Mezoterapia frakcyjna DERMAPEN 4.0.
Twarz, szyja, dekolt w cenie twarzy

650 zł zamiast 1000 zł

Klinika Piękna 
Derm Expert
ul. Strzeszyńska 96 , Poznań 
tel. 574 685 233 
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Suczka rasy husky o  imieniu 
Sara mieszkała na terenie ROD 
w  Złotnikach, pod opieką Ireny 

i  Andrzeja L. Była karmiona, mia-
ła dostęp do wody, była też wesoła 
i przyjazna.

Umorzenie i... skazanie
Jednak w  grudniu 2020 Andrzej 

L., wyjeżdżając z  działki, przypad-
kowo potrącił psa autem. Doszło do 
złamania kości miednicy. Sara przez 
wiele dni cierpiała. Interweniowały 
osoby z  sąsiednich działek, zanie-
pokojeni skowytem, a  także prezes 
ROD Grażyna Sykała. Pomimo to 
Irena i  Andrzej L. nie udzielili pod-
opiecznej pomocy.

W  końcu prezes Grażyna Sykała 
zawiadomiła Straż Gminną, ta zaś 
policję. Gmina odebrała suczkę do-
tychczasowym opiekunom. Pies trafił 
na leczenie do kliniki dr. Szymona 
Szymczaka, a  następnie pod opiekę 
pana Krzysztofa, który ma dużą dział-
kę nad Wartą. Pies miał gdzie spacero-
wać i dochodzić do siebie.

Tymczasem postępowanie karne 
było nadzorowane przez Prokuratu-
rę Rejonową Poznań Stare Miasto. 
W  lutym 2021 prokurator zdecydo-
wał o  umorzeniu – z  uwagi na brak 
znamion czynu zabronionego.

Później do sprawy przyłączyła 
się fundacja Bahati, zajmująca się 
obroną zwierząt. W  grudniu 2021 
ten sam prokurator skierował akt 
oskarżenia do Sądu Rejonowego Po-
znań - Stare Miasto. Już w tym roku 
sąd wydał wyrok skazujący Irenę 
i  Andrzeja L. na karę ograniczenia 
wolności. 

Dlaczego jednak prokurator 
zmienił zdanie w  sprawie znamion 
czynu zabronionego? Zapytaliśmy 
o  to Łukasza Wawrzyniaka, rzecz-
nika prasowego Prokuratury Okrę-
gowej w  Poznaniu. Uzyskaliśmy 
odpowiedź, że „na ostateczną ocenę 
materiału dowodowego w  tej spra-
wie i  w  konsekwencji skierowanie 
przez prokuratora aktu oskarżenia 
miało wpływ ujawnienie nowych 
wcześniej nieznanych okoliczno-
ści, których weryfikacja nastąpiła 
poprzez przeprowadzenie dodat-
kowych czynności dowodowych 
(przesłuchanie nowych świadków, 
a także uzyskanie opinii biegłego)”.

Co do świadków, to „potwier-
dzili oni to, że doszło do w yczer-
pania znamion znęcania się nad 
zwierzęciem. Również biegły wska-
zał, że takie traktowanie psa przez 
oskarżonych było znęcaniem się 
nad nim”.

Rola czynnika społecznego
Z  kolei podinsp. Iwona Lisz-

czyńska z Zespołu Prasowego KWP 
w Poznaniu napisała nam tak:

„Prokurator nadzorujący postę-
powanie, po otrzymanym zażale-
niu, ponownie poddał analizie akta 
spraw y i  zgromadzony materiał 
dowodow y. W  w yniku tej analizy 
podjął decyzję o  konieczności do-
puszczenia dodatkowego dowodu 
z  opinii biegłego weterynarii. Na 
podstawie uzyskanej opinii proku-
rator nadzorujący polecił właścicie-
lom psa ogłosić zarzuty popełnie-
nia przestępstwa z  art. 35 ustaw y 
o ochronie zwierząt”. 

A może swój wpły w w tego typu 
sprawach ma też sam udział czyn-
nika społecznego? Akty wistka 
Katarzyna Szmajter współpracuje 
m.in. z fundacją Bahati.

– Z  mojego dotychczasowego 
doświadczenia w ynika, że udział 
organizacji społecznej często ma 
wpły w na w ynik postępowania – 
mówi krótko Katarzyna Szmajter.

Podobnie w ypowiadają się 
przedstawiciele innych fundacji.

„Niestety nie posiadamy twar-
dych danych, jednak z  doświad-
czenia osób, które współpracowały 
z nami przy monitoringu w ymiaru 
sprawiedliwości i organów ścigania 
w  2015 i  2021 roku, chodząc jako 
obserwatorzy/rki społeczne na 
rozpraw y w sądach rejonow ych do-
tyczące przestępstw popełnianych 
na zwierzętach można w ysnuć po-
krewny wniosek ” – pisze do nas Jo-
anna Wydrych z  Fundacji Czarna 
Owca Pana Kota. 

Bezprecedensowe i słuszne
– Zaniechanie udzielenia pomocy 

potrzebującemu zwierzęciu jest naj-
gorsze – komentuje dr Szymon Szym-
czak, lekarz weterynarii, który leczył 
Sarę. – Niestety, takie przypadki za-
niechania się zdarzają, choć na szczę-
ście nie aż tak często – mówi. – W tym 
przypadku zapadł wyrok skazujący, 
co jest dość bezprecedensowe. Coś się 
zmienia w  społecznej świadomości 
i bardzo dobrze. W mojej opinii słusz-
nie, że taki wyrok zapadł, bo może 
dzięki temu inne osoby się zastanowią, 
czy na pewno warto zaniechać działa-
nia w sytuacji, kiedy działać trzeba.

Nasz rozmówca doskonale ro-
zumie, że ludzie są w  różnej sytuacji 
finansowej, nie zawsze dobrej. Prze-
konuje jednak, że zawsze jest jakieś 
rozwiązanie.

– Istnieje wiele możliwości uzyska-
nia w  takiej sytuacji pomocy, są np. 
różne fundacje – tłumaczy. 

Dodajmy w tym miejscu, że doktor 
Szymczak sam współpracuje z  takimi 
fundacjami, w tym m.in. i z tymi, w któ-
rych udziela się Katarzyna Szmajter.

– Działalność takich osób jest god-
na pochwały – podkreśla lekarz.

Ale wróćmy jeszcze na moment do 
tej jednej konkretnej sprawy. Do spra-
wy Sary. Czy suczka miałaby szansę 
przeżyć, gdyby nie to, że została jej 
udzielona pomoc lekarska?

Prawdopodobnie brak tej pomocy 
nie doprowadziłby do śmierci zwie-
rzęcia – waży słowa doktor. – Choć 
komfort życia nieleczonego psa byłby 
potem wyraźnie niższy. Kości mogą 
się zrosnąć, ale zwierzę może już 
funkcjonować gorzej. Ten komfort 
też przecież trzeba brać pod uwagę. 
Poza tym opiekun zwierzęcia nie 
mógł przecież wiedzieć, co się stanie 
w  przypadku nieudzielenia pomocy 
lekarskiej. Bo takie sytuacje kończą 
się przecież różnie. Często przeży-
cie jest kwestią zw ykłego szczęścia.

Krzysztof Ulanowski

WYDARZENIA / REKLAMAWYDARZENIA / REKLAMA

UKŁADANIE, CYKLINOWANIE PODŁÓG  
I RENOWACJA SCHODÓW

TEL 501 063 672

/ MĄŻ NA TELEFON

Gratulujemy wszystkim, którzy 
zgłosili swoje projekty i  pomysły!!! 
Cztery projekty z  największą liczbą 
głosów zrealizujemy wspólnie, a co 
będzie się działo i  co o  głosowaniu 
myślą pomysłodawcy?

I  miejsce zajął projekt „Żegnaj-
cie Wakacje – czyli festyn wędkar-
ski dla dzieci”. Jest to projekt zgło-
szony przez Przynętę Suchy Las. 

„Projekt jest dla nas ogromną szansą, 
aby zrobić coś fajnego dla dziecia-
ków z  naszego koła i  naszej gminy. 
Daje nam również możliwość pozy-
skania niezbędnego sprzętu, który 
umożliwi nam jeszcze lepszą orga-

nizację zawodów i  w ydarzeń węd-
karskich. #DaSię” – napisał prezes 
Mikołaj Rybarczyk.

II miejsce zajął projekt „Gry, za-
baw y i  integracja w  OSP Zielątko-
wo”. Jest to projekt zgłoszony przez 
OSP Zielątkowo. „Jesteście WSPA-
NI A LI!!! Wiedziałem że u#DaSię 
zrobić to razem z  Wami. Niezmier-
nie nam miło, kiedy widzimy jak re-
agujecie na nasze prośby i  nam po-
magacie. Dziękujemy za każdy głos 
oddany na nasz projekt. Śledzicie 
nasz profil OSP Zielątkowo, a  już 
niedługo dowiecie się, kiedy wspól-
nie będzie można zagrać w  bilard 

i napić się kaw y” – napisał naczelnik 
OSP Zielątkowo Kozłowski Marcin

III miejsce zajął „Mural stra-
żacki w Suchym Lesie” – to projekt 
zgłoszony przez OSP Suchy Las. 

„Mural na budynku remizy Ochot-
niczej Straży Pożarnej w  Suchym 
Lesie to symboliczny obraz odda-
jący hołd i  szacunek społeczności, 
który był nakreślany od 1923 roku. 
Dla wielu z  nas nie ma rzeczy nie-
możliw ych. Wierzymy, że wszystko 
#DaSię!” – napisali strażacy OSP 
Suchy Las.

IV miejsce zajął „Montaż budek 
lęgow ych dla małych ptaków na te-
renach zielonych Gminy Suchy Las” 

– jest to projekt zgłoszony przez gru-
pę miłośników ptaków z Bogdanem 
Grabowskim na czele. „Udało się, 
będą nowe budki lęgowe dla ma-
łych ptaków na terenach zielonych 
w  Gminie Suchy Las! W  imieniu 
skrzydlatych braci mniejszych skła-
damy gorące podziękowania dla 

Wszystkich, którzy oddali głos na 
nasz projekt! Jesteście cudowni. Ra-
zem z  Wami #DaSię zrobić wszyst-
ko!” – napisali Bogdan Grabowski, 
Wojciech Siuda, Łukasz Wawrzy-
niak, Mikołaj Kamieński.

Działamy dalej, bo jak widać 
z Lokalnymi #DaSię

Anna Ohirko

WYDARZENIA

I  dlatego jesteśmy my – Lokalni 
w  Gminie Suchy Las z  projektem E-

-lokalni. Na platformie #DaSię pod 
adresem www.lokalni.konsulta-
cjejst.pl  przygotowaną przez firmę 
Euro Innowacje Software sp. z  o.o. 
możecie za pomocą prostego genera-
tora składać swoje pomysły, a potem 
działać żeby mieszkańcy na Wasz 
pomysł zagłosowali.

Kto może zgłosić pomysł? Każ-
dy – stowarzyszenia, koła gospodyń 
wiejskich, ochotnicze straże pożar-
ne, grupy sąsiedzkie, rady rodziców,  
mieszkańcy. 

Składając Wasze pomysły musi-
cie pamiętać o  kilku ważnych zasa-
dach:

 � budżet musi zmieścić się w kwo-
cie 5300 zł,

 � pomysł nie może wymagać po-
zwoleń np. na budowę,

 � efekt realizacji musi mieć wymiar 
społeczny i  podlegać zasadzie 

bezpłatności (czyli nie można 
czerpać korzyści finansowych 
z powstałych rzeczy),

 � efekt powinien służyć jak naj-
większej liczbie mieszkańców,

 � realizacja pomysłu musi się za-
kończyć do 30.09.2022 roku,

 � pamiętajcie żeby w  sposób atrak-
cyjny opisać Wasz pomysł zachę-
cając do głosowania na niego.
Pomysły można zgłaszać do 

10 lipca, potem rusza głosowanie. 
Śledźcie też nasz profil na Facebo-
oku „Lokalni w  Gminie Suchy Las”, 
gdzie będziemy zamieszczać infor-

mację i filmiki na temat projektu. 
Dzięki platformie każdy będzie 

mógł zapoznać się ze zgłoszonym 
pomysłem wtedy kiedy będzie miał 
na to czas i zagłosować na ten, który 
mu się najbardziej spodoba. Zgła-
szający pomysły będą mieli szansę 
opowiedzieć o  swoim pomyśle 
i  zachęcić innych do zagłosowania 
na niego. Tak działa nowoczesny 
system partycypacji, udziału nas – 
mieszkańców. 

Pokazujemy, że można inaczej, 
że są narzędzia, które można w y-
korzystać do głosowania, do kon-
sultacji, do decydowania – nie na 
zebraniach, na które nie mamy cza-
su. Tak można – warto, bo udział 
mieszkańców w życiu gminy, to no-
woczesny samorząd, bo samorząd 
to my – mieszkańcy.

Ania Ohirko
Lokalni w Gminie Suchy Las

Projekt realizowany przez 

E-lokalni w Gminie Suchy Las – ruszyli! 
Teraz czas na Wasze pomysły!
Chcecie zorganizować warsztaty? A może imprezę integracyjną? A może do Waszych 
działań brakuje Wam jakiegoś sprzętu? A może dla swojej grupy lokalnej chcecie zorgani-
zować wycieczkę? A może nasadzenia albo domki dla pszczół? Możliwości są ogromne, 
a Wam na pewno pomysłów nie brakuje!

Projekt finansowany przez Islandię, Liechtenstein i Norwegię z Funduszy EOG 
w ramach Programu Aktywni Obywatele – Fundusz Regionalny  

(wysokość budżetu 14 928,59 euro).
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WYDARZENIA

I  dlatego jesteśmy my – Lokalni 
w  Gminie Suchy Las z  projektem E-

-lokalni. Na platformie #DaSię pod 
adresem www.lokalni.konsulta-
cjejst.pl  przygotowaną przez firmę 
Euro Innowacje Software sp. z  o.o. 
możecie za pomocą prostego genera-
tora składać swoje pomysły, a potem 
działać żeby mieszkańcy na Wasz 
pomysł zagłosowali.

Kto może zgłosić pomysł? Każ-
dy – stowarzyszenia, koła gospodyń 
wiejskich, ochotnicze straże pożar-
ne, grupy sąsiedzkie, rady rodziców,  
mieszkańcy. 

Składając Wasze pomysły musi-
cie pamiętać o  kilku ważnych zasa-
dach:

 � budżet musi zmieścić się w kwo-
cie 5300 zł,

 � pomysł nie może wymagać po-
zwoleń np. na budowę,

 � efekt realizacji musi mieć wymiar 
społeczny i  podlegać zasadzie 

bezpłatności (czyli nie można 
czerpać korzyści finansowych 
z powstałych rzeczy),

 � efekt powinien służyć jak naj-
większej liczbie mieszkańców,

 � realizacja pomysłu musi się za-
kończyć do 30.09.2022 roku,

 � pamiętajcie żeby w  sposób atrak-
cyjny opisać Wasz pomysł zachę-
cając do głosowania na niego.
Pomysły można zgłaszać do 

10 lipca, potem rusza głosowanie. 
Śledźcie też nasz profil na Facebo-
oku „Lokalni w  Gminie Suchy Las”, 
gdzie będziemy zamieszczać infor-

mację i filmiki na temat projektu. 
Dzięki platformie każdy będzie 

mógł zapoznać się ze zgłoszonym 
pomysłem wtedy kiedy będzie miał 
na to czas i zagłosować na ten, który 
mu się najbardziej spodoba. Zgła-
szający pomysły będą mieli szansę 
opowiedzieć o  swoim pomyśle 
i  zachęcić innych do zagłosowania 
na niego. Tak działa nowoczesny 
system partycypacji, udziału nas – 
mieszkańców. 

Pokazujemy, że można inaczej, 
że są narzędzia, które można w y-
korzystać do głosowania, do kon-
sultacji, do decydowania – nie na 
zebraniach, na które nie mamy cza-
su. Tak można – warto, bo udział 
mieszkańców w życiu gminy, to no-
woczesny samorząd, bo samorząd 
to my – mieszkańcy.

Ania Ohirko
Lokalni w Gminie Suchy Las

Projekt realizowany przez 

E-lokalni w Gminie Suchy Las – ruszyli! 
Teraz czas na Wasze pomysły!
Chcecie zorganizować warsztaty? A może imprezę integracyjną? A może do Waszych 
działań brakuje Wam jakiegoś sprzętu? A może dla swojej grupy lokalnej chcecie zorgani-
zować wycieczkę? A może nasadzenia albo domki dla pszczół? Możliwości są ogromne, 
a Wam na pewno pomysłów nie brakuje!

Projekt finansowany przez Islandię, Liechtenstein i Norwegię z Funduszy EOG 
w ramach Programu Aktywni Obywatele – Fundusz Regionalny  

(wysokość budżetu 14 928,59 euro).

OGRODY

SKRACANIE

FORMOWANIE

WYCINANIE

DRZEW

SPECJALISTA
GINEKOLOG  
- POŁOŻNIK

dr Karolina  
Chmaj-Wierzchowska

zaprasza do gabinetu  
ginekologicznego

ul. Rubież 14b / 54,  
Poznań (Naramowice)

tel. 600 11 66 76

KUPIĘ  
MIESZKANIE 

3-4 POKOJOWE 
SUCHY LAS, ZŁOTNIKI,  

OS. GRZYBOWE, JELONEK, 
PODOLANY, STRZESZYN

BEZ POŚREDNIKÓW

TEL.  
667 859 640

A

www.as-grafstudio.pl   

od 2007 r.

GRAFIKA REKLAMOWA

GRAFIKA UŻYTKOWA

REKLAMA WIZUALNA

KREACJA ARTYSTYCZNA

BRANDING

504 704 666

20 Sucholeski.EU       czerwiec 2022      nr 6 (125)

E-lokalni w Gminie Suchy Las 
– cztery zwycięskie projekty
Na platformie https://lokalni.konsultacjejst.pl oddaliście aż 
1643 głosy!!! Ta liczba przerosła nasze najśmielsze oczeki-
wania – czyli #DaSię. Można decydować, można mieć głos, 
można korzystać z nowoczesnych narzędzi!!!
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Żeby przeżycie nie było 
kwestią szczęścia
Świadomość społeczna w kwestii znęcania się nad zwie-
rzętami się zmienia. W tym roku zapadł bezprecedensowy 
wyrok w sprawie opiekunów suczki ze Złotnik, którzy 
nie udzielili cierpiącemu zwierzęciu pomocy. Ważną rolę 
w tego typu sprawach odgrywa też udział w postępowa-
niu organizacji społecznej.

Adw. Karolina Kuszlewicz
Autorka książki „Prawa zwierząt. 
Praktyczny przewodnik”

Na co dzień współpracuję z  or-
ganizacjami społecznymi. Z  mojego 
doświadczenia wynika, że często ich 
udział wpływa na rozstrzygnięcie 
sprawy.

W grudniu 2010 r. w jednym z war-
szawskich marketów sprzedawano 
karpie. Ryby przekładano do basenu 
bez wody, kładziono na sobie war-
stwami, niektóre wypadały na ziemię. 

Dusiły się. Postępowanie trwało 10 
lat. Dzięki udziałowi fundacji Noga 
w Łapę, której byłam pełnomocniczką, 
sprawa zakończyła się skazaniem.

Po ogłoszeniu wyroku sędzia 
podkreśliła, że przez tę dekadę zmie-
niła się świadomość społeczna. Fak-
tycznie, w 2010 r. losem ryb przejmo-
wała się garstka aktywistów. Ale już 
wtedy było oczywiste, że duszenie 
sprawia rybom cierpienie. Już wtedy 
prawo zakazywało znęcania się nad 
zwierzętami.

Dużo spraw z  udziałem czyn-
nika społecznego dotyczy psów. 
12-letniego boksera interwencyjnie 
odebrano z  bogatego domu w  ma-
łej miejscowości w  Wielkopolsce. 
Pies miał nieleczony nowotwór, był 
w  ciężkim stanie. Organizacja spo-
łeczna psa odebrała, decyzją władz 
komunalnych miał on jednak trafić 
do schroniska. Gdyby nie inter-
wencja TOZ, którą to organizację 
reprezentowałam, pies spędziłby 
ostatnie tygodnie życia w  boksie. 
Dzięki nam sprawa trafiła do WSA, 
a bokser do kochającego domu. Żył 
jeszcze dwa lata.

Mieszkanka Bielska-Białej trzymała 
psy i koty w klatkach. Sprawę umorzono. 
W imieniu Psiej Ekipy „Razem dla Zwie-
rząt” wniosłam zażalenie. Kobietę skaza-
no. Sąd zakazał jej posiadania zwierząt.

Czy udział czynnika społecznego ma wpływ 
na wynik postępowania?

Sara była radosną i przyjazną suczką

Zdjęcie rentgenowskie po wypadku

Sarę ratował dr Szymon Szymczak z kliniki VET-MED 
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Galeria Sucholeska
Suchy Las, ul. Obornicka 85

pon. - sob: 10.00-19.30
niedz. handlowa: 10.00-17.00

tel. 509 473 120
DOWOZY NA TER ENIE  

SUCHEGO LASU I OKOLIC

Oferujemy pełen  
zakres usług  

f lorystycznych.
Serdecznie  
zapraszamy
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WYDARZENIA / REKLAMA  Agnieszka Łęcka  tel. 669 69 00 36  e-mail: agnieszka.lecka@sucholeski.eu  REKLAMA

Dr n. med. Agnieszka Remlinger-Molenda

  Leczenie:
-depresji, nerwic, natręctw,
-zaburzeń snu,
-zaburzeń odżywiania,
-zaburzeń pamięci,
-psychoz.

  Specjalizujemy się w diagnostyce i leczeniu:
- zaburzeń w ciąży i po porodzie,
- badań dla rodzin adopcyjnych, 
- ADHD u dorosłych,
- badań stanu psychicznego i wystawianiu zaświadczeń  

lekarskich w ramach procedury zmiany płci,
- depresji lekoopornej (najnowocześniejszym dostępnym preparatem).

  Diagnozujemy i leczymy zaburzenia neurologiczne  
u dzieci i młodzieży.

  Wykonujemy badanie EEG (badanie fal mózgowych) 
u dorosłych i dzieci bez ograniczeń wiekowych 
wraz z opisem specjalisty neurologa.

  We offer consultations in English, German and Italian.

Adres: ul. Szkółkarska 32, 62-002 Suchy Las
E-mail: amonaria17@gmail.com
Nr telefonu:  +48 570 629 580 / 570 800 380

Psychiatra
Psycholog
Psychoterapeuta
Neurolog Dziecięcy
EEG z opisem

Wzmacniamy swoje 
siły obronne
W pierwszej połowie sierpnia żołnierze na poligonie w Bie-
drusku rozpoczęli szkolenie na amerykańskich czołgach 
Abrams. Cykl szkoleń powszechnie jest nazywany Akade-
mią Abrams.

Od kilku miesięcy trwa wojna u na-
szych wschodnich sąsiadów, a agresor 
grozi, że jego ofiarą mogą paść kolej-
ne kraje. Polska wprawdzie należy do 
NATO, co wzmacnia nasze poczucie 
bezpieczeństwa, tym niemniej nie mo-
żemy być na 100 proc. pewni, czy nasz 
kraj nie stanie się kolejnym celem ata-
ku podupadłego, ale wciąż agresywne-
go mocarstwa. 

Sprzęt to za mało
W  kwietniu tego roku podpisali-

śmy umowę na zakup za kwotę 4,74 
mld dolarów 250 amerykańskich czoł-
gów M1A2 Abrams, wraz z  mostami 
samobieżnymi i  wozami zabezpiecze-
nia technicznego, pakietem amunicji, 
części zamiennych, a także z logistycz-
nym i – o czym dalej – szkoleniowym. 

Czołgi te będą służyć przede 
wszystkim w  18. Dywizji Zmecha-
nizowanej, w  tym w  1. Warszawskiej 
Brygadzie Pancernej i w 19. Lubelskiej 
Brygadzie Zmechanizowanej.

Zakupiona przez nas wersja sprzę-
tu ma specyfikację tożsamą ze sprzę-
tem używanym przez armię USA. 
Czołgi wyposażono w  najnowocze-
śniejszy system komunikacji, pozycjo-
nowania czy zarządzania walką.

Nowoczesnego sprzętu więc ni-
gdy za wiele. Ale sam sprzęt to za za 
mało, trzeba jeszcze umieć dobrze go 
obsługiwać. Nowoczesny sprzęt ma 
zaś to do siebie, że jego obsługa może 
być skomplikowana dla kogoś, kto 
dotąd obsługiwał sprzęt nieco mniej 
nowoczesny. A skoro tak, trzeba swoje 
umiejętności podszlifować. 

Generał z wizytą
Polscy żołnierze mają być nie tyl-

ko dobrze wyszkoleni, powinni też 
potrafić kooperować z  żołnierzami 
US Army. Dlatego też Amerykanie 
dokładnie rozplanowali cykl szkoleń.

– Cykl został zaplanowany aż do 
2026 r. – informuje kpt. Marcelina Ku-
sza-Sulowska, oficer prasowa Centrum 
Szkolenia Wojsk Lądowych w  Pozna-
niu. – Pierwsze szkolenie, zaplanowane 
na około dziewięć tygodni, dotyczy ob-
sługi. Odbywa się ono pod hasłem Field 
Maintaining New Equipment Training.

W czasie pierwszego, sierpniowego 
szkolenia na poligon przyjechali szef 
MON Mariusz Błaszczak i  generał 

John S. Kolasheski, dowódca V Kor-
pusu US Army. 

– Żołnierze WP i  technicy będą 
przygotowani, żeby z  dnia na dzień 
objąć swoje obowiązki – nie krył sa-
tysfakcji M. Błaszczak. – Będziemy 
bezpieczniejsi.

Generał Kolasheski zapewnił z ko-
lei, że wkrótce polskie i amerykańskie 
czołgi będą nie do odróżnienia. Bę-
dzie widać tylko najsilniejszy sojusz 
wojskowy.

– Jako Centrum Szkolenia Wojsk 
Lądowych współpracujemy z  Amery-
kanami, bo to u  nas przeprowadzane 
jest szkolenie – mówi krótko kapitan 
Marcelina Kusza-Sulowska. – Nasza 
infrastruktura, park sprzętu technicz-
nego służą szkoleniu, choć przeprowa-
dzają je sami Amerykanie.

Amerykański dowódca chwalił nas 
tymczasem, że wzmacniamy swoje 
siły obronne i  realizujemy zobowiąza-
nia sojusznicze.

Warto dodać, że część żołnierzy  
V Korpusu służy na stałe w  Polsce. 
Jest to element systemu obronnego 
NATO.

Będą strzelać
Do końca 2022 r. w szkoleniach na 

poligonie Biedrusko łącznie weźmie 
udział około 150 polskich żołnierzy.

– Kolejne szkolenia zaplanowane 
są w  drugiej połowie września tego 
roku – mówi kapitan Kusza-Sulowska. 

– Będą one przeznaczone już dla załóg 
czołgów. Odbędą się już też pod inną 
nazwą – Operating New Equipment 
Training, w skrócie OPNET.

Co dalej? Pod koniec obecnego 
roku planowane są szkolenia połączo-
ne ze strzelaniem. 

– Ta współpraca pomiędzy woj-
skiem polskim a wojskiem USA, stała 
obecność V Korpusu, wspólne ćwi-
czenia, to wszystko buduje zdolności 
obronne RP – chwalił M. Błaszczak.

Z  kolei w  roku kolejnym mamy 
otrzymać starszą wersji czołgów 
Abrams, być może wersję M1A1SA. 
Zgodnie ze słowami ministra Błasz-
czaka mają one wypełnić lukę powsta-
łą po przekazaniu naszych czołgów 
walczącej o wolność Ukrainie.

Wszystkie pojazdy mamy docelo-
wo otrzymać do 2026 r.

Krzysztof Ulanowski
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Rejestracja telefoniczna: tel. 61 652 16 60, 609 450 410
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Amerykańskie maszyny robiły wrażenie

Gen. John S. Kolasheski Minister Mariusz Błaszczak

Ważna jest współpraca obu armii. Jaroslaw Mika - gen. Wojska Polskiego,  
Dowódca Generalny Rodzajów Sił Zbrojnych.
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Endopilot2 Wytwornice pary
Elmasonic Med

- myjki ultradźwiękowe

os. Platanowe 9/6, 62-002 Suchy Las
+48 608 012 491
maciej.walkowiak@m-pro.site

Rodzic nie wyraża zgody na 
wyrobienie dziecku paszportu?
Paszport uprawnia do przekraczania granicy i pobytu za 
granicą oraz poświadcza obywatelstwo polskie, a także 
tożsamość osoby w nim wskazanej w zakresie danych, 
jakie ten dokument zawiera.

Zgodnie z  art. 97 § 1 Kodeksu 
rodzinnego i  opiekuńczego, jeże-
li władza rodzicielska przysługuje 
obojgu rodzicom, każde z  nich jest 
obowiązane i uprawnione do jej wyko-
nywania. Ponadto według art. 97 § 2 
Kodeksu rodzinnego i  opiekuńczego 
o  istotnych sprawach dziecka rodzice 
rozstrzygają wspólnie, a w braku poro-
zumienia między nimi rozstrzyga sąd 
opiekuńczy.

Istotne sprawy dziecka
Kodeks rodzinny i  opiekuńczy 

nie zawiera katalogu istotnych spraw 
dziecka. W  tym zakresie należy posił-
kować się orzecznictwem sądowym. 
Przyjąć należy, że istotną sprawą dziec-
ka są w  szczególności: sprawy takie 
jak: ustalenie miejsca stałego pobytu 
dziecka, wybór szkoły, wybór leczenia, 
wydanie paszportu dla dziecka czy też 
wszystkie czynności przekraczające 
zwykły zarząd majątkiem dziecka, np. 
odrzucenie spadku w imieniu dziecka, 
sprzedaż nieruchomości dziecka. 

Niewątpliwie wyjazd dziecka za 
granicę należy do istotnych spraw 
dziecka, stąd też o  takim wyjeździe 
decydują rodzice oboje. W  myśl art. 
14 ust. 1 ustawy o  dokumentach pasz-
portowych z dnia 13 lipca 2006 r., co 
do zasady warunkiem wydania pasz-
portu dla małoletniego dziecka jest 
złożenie wniosku podpisanego przez 
oboje rodziców. Ewentualnie złożenie 

wniosku przez jednego z  nich, ale za 
okazaniem pisemnej zgody drugiego 
rodzica. Podpis drugiego rodzica po-
winien być poświadczony przez organ 
paszportowy lub notariusza.

Należy wskazać, iż organ paszpor-
towy wyda paszport bez zgody dru-
giego rodzica tylko w  wypadku, gdy 
drugi rodzic nie żyje lub na podstawie 
orzeczenia sądu został on pozbawiony 
władzy rodzicielskiej albo władza ta 
została mu ograniczona.

W sytuacjach konfliktowych 
W  ostatnim jednak przypadku za-

chodzi pytanie, czy w jej ograniczonym 
zakresie mieściłoby się wyrażanie zgo-
dy na wyrobienie paszportu. Sądy orze-
kając o  ograniczeniu władzy rodziciel-
skiej bardzo często stosują zapis „Sąd 
ogranicza władzę rodzicielską rodzica 
do współdecydowania o istotnych spra-
wach dziecka”. Niekiedy następuje jesz-
cze konkretne wyliczenie takich spraw.

Nasuwa się zatem pytanie, co 
w  przypadku, gdy do wydania pasz-
portu wymagana jest zgoda obojga 
rodziców, a  jeden z  nich nie wyrazi 
zgody na jego wydanie? W sytuacjach 
konfliktowych pomiędzy rodzicami 
takie sytuacje zdarzają się często. Ro-
dzice albo boją się wyrazić na niego 
zgodę, albo też celowo utrudniają 
drugiemu partnerowi podróżowanie 
z dzieckiem i nie wydają zgody na jego 
wydanie. 

W takiej sytuacji, gdy drugi rodzic 
nie wyraża zgody na wydanie pasz-
portu, należy złożyć wniosek do sądu 
rodzinnego o  zastąpienie zgody dru-
giego rodzica zezwoleniem sądu na 
wydanie paszportu. Wniosek taki na-
leży właściwie uzasadnić, to jest wska-
zać potrzebę posiadania przez dziecko 
paszportu, a  z  drugiej strony okolicz-
ności, w  których drugi rodzic nie wy-
raża zgody na jego wydanie, a  także 
uargumentować ich niezasadność. 

Należy jednak pamiętać, iż zezwo-
lenie sądu na wydanie paszportu bez 
zgody drugiego rodzica nie zastępuje 
jeszcze decyzji organu paszportowego. 
Dopiero z  prawomocnym orzecze-
niem sądu można udać się do organu 
paszportowego. Po przeprowadzeniu 
stosownej procedury powinien on wy-
dać paszport dla dziecka. 

Miniimplanty stomatologiczne
Pacjenci trafiają do gabinetu stomatologicznego z różnych 
powodów. Zdrowe zęby, chęć posiadania pięknego uśmie-
chu, leczenie ortodontyczne, problemy z zaciskaniem czy 
zgrzytaniem zębów itp. to codzienność pracy w gabinecie.

W stomatologii istnieje zasada HFA 
– health, function, aesthetic. Mimo, że 

oryginalna kolejność mówiąca o  zdro-
wiu na pierwszym miejscu powinna po-
zostawać niezmienna, to jednak zdarza 
się, że Pacjenci kładą szczególny nacisk 
na jedną z części zasady HFA. 

To już codzienność
W  obecnych czasach wraz z  rozwo-

jem poszczególnych dziedzin stomato-
logii, jesteśmy w  stanie w  satysfakcjo-
nujący sposób pomóc coraz większej 
liczbie Pacjentów. Codziennością stały 
się już również implanty stomatolo-
giczne stosowane w przypadku uzupeł-
nienia braku pojedynczych zębów jak 
i całych łuków zębowych.

Bariera finansowa która do nie-
dawna stanowiła największy problem 
w  przypadku implantologii jest już na 
szczęście coraz rzadziej brana pod uwa-
gę. Obecnie problem leży w warunkach 
anatomicznych w jamie ustnej Pacjenta, 
czyli to, czy Pacjent posiada odpowied-
nią jakościowo i  ilościowo kość, która 

zapewni powodzenie samego zabiegu 
chirurgicznego jak i  późniejszej odbu-
dowy protetycznej. 

Szczególną grupę stanowią Pacjenci, 
którzy posiadają tak złe warunki anato-
miczne, że wszczepienie klasycznych 
implantów wymagałoby licznych zabie-
gów uzupełnienia kości lub, w skrajnym 
wypadku jest po prostu nie możliwe.

Ruchoma proteza
U  tych Pacjentów często jedynym 

rozwiązaniem pozostaje ruchoma pro-
teza całkowita, która przy skrajnie złych 
warunkach nie będzie odpowiednio 
utrzymywać się w  jamie ustnej i  wyma-
gać od Pacjenta stosowania klejów do 
protez. I  tutaj ponownie wracając do 
zasady HFA, często grupie tych Pacjen-
tów najbardziej zależy na funkcji. Skrajna 
ruchomość protezy poza dyskomfortem 
psychicznym w kontaktach międzyludz-
kich jak chociażby ruchomość podczas 
mowy to tylko wierzchołek góry lodowej 
problemów, z  którymi borykają się Pa-
cjenci z nazbyt ruchomą protezą. 

Czasem zwykły posiłek stanowi wy-
zwanie. U Pacjentów, u których warun-
ki anatomiczne nie pozwalają na zasto-
sowanie konwencjonalnych implantów, 
z  pomocą przychodzą miniimplanty. 
Pozwalają one na poprawę utrzymania 
protezy całkowitej w  jamie ustnej Pa-
cjenta tak, aby mógł normalnie funk-
cjonować, mówić, jeść itp. Znacznie 
mniejsza średnica niż w  przypadku 
standardowych implantów pozwala na 
umieszczenie ich u  Pacjentów bez do-
datkowych zabiegów jak przeszczepy 

czy augmentacje kostne. Mimo, że 
Pacjent dalej funkcjonuje z  protezą ru-
chomą to komfort Jego życia znacznie 
się poprawia. 

Zespół  Mio-Dent

Lek. dent.  Jakub Koralewski 
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Międzynarodowa Edukacja 
dla dzieci w Suchym Lesie
Już wkrótce rozpocznie się drugi rok działania projektu 
WORLD SCHOOL – międzynarodowego przedszkola, szko-
ły podstawowej i szkoły muzycznej, które w nowoczesny 
sposób podchodzą do nauczania dzieci.

Aktualnie trwa NABÓR UZU-
PEŁNIAJĄCY do szkoły, a  w  przed-
szkolu zostały ostatnie wolne miejsca!

WORLD SCHOOL to innowa-
cyjny projekt, w  którego skład wcho-
dzą przedszkole, szkoła podstawowa 
oraz szkoła muzyczna. Po udanym 
starcie prawie rok temu, placówki od-
noszą ogromny sukces i  cieszą się du-
żym zainteresowaniem rodziców.

NA CZYM POLEGA PROJEKT 
WORLD SCHOOL?

Szkoły powstały z  myślą o  współ-
czesnej edukacji opartej na otwartości, 
tolerancji i szacunku.

Placówki są niepubliczne, a  ich 
działanie odpowiadać ma na współ-
czesne potrzeby rodziców i  ich dzieci. 
System nauczania opiera się na dwu-

języczności, regularnej komunikacji 
i zabawie! Dzieci już od najmłodszych 
lat uczą się nie tylko języka angielskie-
go jako przedmiotu, ale też fonetyki 
języka angielskiego, literatury anglo-
języcznej czy przedmiotów, to jest Ma-
thematics, General English, Science, 
Global Perspectives.

Autorką WORLD SCHOOL jest 
Marta Kowalska, prezes zarządu, ab-
solwentka studiów psychologicznych 
oraz szkoły muzycznej drugiego stop-
nia. Specjalizuje się w psychologii roz-
wojowej dzieci i  młodzieży. Jej celem 
było stworzenie szkoły nowoczesnej, 
która dostosowuje się do rozwijające-
go się świata.

– Pragnę, aby nasi uczniowie byli 
obywatelami Polski i  całego świata, 
którzy swobodnie komunikują się 

w  języku angielskim, dla których nie 
istnieją bariery językowe, którzy ro-
zumieją różnice kulturowe, są otwar-
ci i  pełni szacunku dla innych ludzi 

– podkreśla prezes Marta Kowalska.

MAGIC WORLD PRESCHOOL
Przedszkole M AGIC WORLD 

to miejsce, w  którym dzieci otoczo-
ne zostają troskliwą opieką już od 
drugiego roku życia. Przedszkole 
uczy samodzielności, pomaga w  od-
krywaniu świata i  wspiera rozwój, 
a  to wszystko w  ciepłej atmosferze 
bezpieczeństwa i  akceptacji. Misją 
placówki jest wzmacnianie natu-
ralnej ciekawości świata u  dzieci, 
uwrażliwienie ich na potrzeby in-
nych oraz pomaganie w  budowaniu 
relacji z  rówieśnikami. Każdą gru-
pą zajmuje się dwóch opiekunów 

– jeden mówiący w  języku polskim 
i  drugi komunikujący się w  języku 
angielskim. Dzięki ich współpracy 
program polskojęzyczny zintegro-
wany jest z anglojęzycznym, co przy-
nosi najlepsze efekty.

Dzieci uczęszczające do Magic 
World Preschool uczestniczą w  wy-

cieczkach edukacyjnych i  kultural-
nych, zajęciach plastycznych, muzycz-
nych i  sportowych oraz warsztatach 
prowadzonych przez psychologa.

WORLD PRIMARY SCHOOL
Szkoła wyróżnia się indywidu-

alnym podejściem do uczniów. Jej 
celem jest dbanie o  harmonijny 
i  wszechstronny rozwój dzieci. Pla-
cówka nie tylko uczy, ale także wspie-
ra rozwój pasji, inspiruje i zachęca do 
pracy na każdym etapie drogi edu-
kacyjnej. Szkoła stawia na ciekawą 
edukację pełną przygód i  wyzwań 
w  atmosferze wsparcia. World Pri-
mary School przeznaczone jest dla 
uczniów od pierwszej do ósmej kla-
sy. Grupy są kameralne i  składają się 
maksymalnie z 18 osób. 

World Primary School jest szkołą 
z  Międzynarodową Akredytacją – 
Cambridge Assessment Internatio-
nal Education – Cambridge Interna-
tional School. Realizujemy program 
Cambridge Primary & Lower Se-
condary oraz polską podstawę pro-
gramową.

MUSIC WORLD SCHOOL
Music World School to popołu-

dniowa szkoła muzyczna I  stopnia. 
Jako jedna z  czterech placówek w  Po-
znaniu posiada akredytację CEA dają-
cą pełne, profesjonalne wykształcenie 
muzyczne na poziomie Państwowej 
Szkoły Muzycznej I  stopnia. Każdy 
jej absolwent otrzymuje dyplom da-
jący możliwość dalszego kształcenia 
w  szkołach muzycznych II stopnia. 
Szkoła ta, to kameralna placówka, 
którą wyróżnia otwartość na różno-
rodność i kreatywność podczas prowa-
dzonych zajęć. W Music World School 
do wyboru są dwa cykle kształcenia: 
JUNIOR ACADEMY, czyli cykl 6-let-
ni oraz TEEN ACADEMY, który trwa 
cztery lata. Aktualnie uczniowie mają 
do wyboru trzy główne instrumenty: 
fortepian, skrzypce i gitarę.

WORLD SCHOOL to wyjątko-
wy projekt, który mimo dużego suk-
cesu, nadal się rozwija. Placówki te są 
idealne dla rodziców, którym zależy 

na rozwoju dzieci i  ich możliwości 
odkrywania świata poprzez niesamo-
witą przygodę!

NABÓR UZUPEŁNIAJĄCY 
DO SZKOŁY!

Szczegóły oferty dotyczące nabo-
ru uzupełniającego znajdą Państwo 
na stronie internetowej: www.world-

-school.pl

DOŁĄCZ DO KLASY 
CZWARTEJ!

Zapraszamy dzieci klasy trzeciej 
do utworzonej klasy czwartej. Formu-
larz aplikacyjny można wypełnić za 
pośrednictwem strony: https://world-

-school.pl/rekrutacja-podstawowka/.

Zapraszamy do kontaktu:
ul. Obornicka 124,
Suchy Las 62-002.
515- 789- 269
kontakt@world-school.pl 
www.world-school.pl
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Dzisiejsza stomatologia coraz czę-
ściej nie skupia się na poszczególnych 
zębach, ale na kompleksowym spojrze-
niu na całą jamę ustną. Dzięki temu, po 
wyleczeniu próchnicy czy chorób przy-
zębia, można kontynuować terapię z za-
biegami w  zakresie ortodoncji, a  także 
stomatologii estetycznej, co również 
nie musi oznaczać ciągnącego się la-
tami leczenia. Mamy dostępne środki 
i  możliwości do dużo szybszej i  niein-
wazyjnej metody prostowania zębów.

Clear Aligner to nowoczesny system 
leczenia ortodontycznego za pomocą 
nakładek, który nie ingeruje w codzien-
ne funkcjonowanie. Pacjent otrzymuje 
zestaw trzech przezroczystych nakła-
dek przeznaczonych na cztery tygodnie 
stosowania. Każdą z  nich należy nosić 
około 20 godzin dziennie, ściągając je 
do jedzenia, picia oraz czyszczenia. Bar-
dzo istotną kwestią jest wysoka estety-
ka, a  także, w  przeciwieństwie do stan-
dardowego leczenia ortodontycznego, 

brak dolegliwości bólowych. Nakładki 
zapewniają pacjentom wysoki komfort 
użytkowania, a pożądane efekty można 
uzyskać już po kilku miesiącach.

Proces leczenia jest dostosowywa-
ny do każdego przypadku, ustalany 
na podstawie wstępnej diagnozy oraz 
rozmowy z pacjentem. Podczas analizy 
lekarz stwierdza, czy wada kwalifikuje 
się do leczenia metodą Clear Aligner. 
Przed rozpoczęciem przedstawiany jest 
pacjentowi plan leczenia, informacje 
o  kosztach, czasie trwania terapii oraz 
efektach, jakie można uzyskać. Wszyst-
ko to ustalane jest indywidualnie dla 
każdej osoby, w  zależności od sytuacji 
w jamie ustnej.

Po skorygowaniu wady następuje 
ostatni etap – retencja. Niezwykle istot-
na faza leczenia, bez której może dojść 
do utraty osiągniętych efektów. To 
właśnie nakładki retencyjne, noszone 
sumiennie zapewniają utrzymanie za-
mierzonego rezultatu.

Wprowadzenie metody Clear Ali-
ner do kompleksowej terapii, w  połą-
czeniu z innymi zabiegami leczniczymi 
oraz estetycznymi, zapewnią pacjen-

tom nie tylko piękny uśmiech, ale rów-
nież zdrowe i prawidłowe funkcjonowa-
nie całej jamy ustnej.

Zespół Mio-Dent

Nie tylko piękny uśmiech
Proste i białe zęby wielu osobom wydają się nieosiągalne. 
Istnieje przeświadczenie, że droga do uzyskania wymarzo-
nego uśmiechu wymaga wielu wyrzeczeń, jest długotrwa-
ła i bardzo droga. A co, jeśli okaże się, że to już zamierzchłe 
czasy i uzyskanie efektu pięknego uśmiechu, jak z reklamy, 
nie musi być takie trudne?

ul. Młodzieżowa 11, 62-002 Suchy Las
www.mio-dent.pl, tel. +48 612 787 877

facebook: MioDentStomatologia

Lek.dent. Agata Imbierska 

8 Sucholeski.EU       czerwiec 2022      nr 6 (125)  nr 6 (125)       czerwiec 2022      Sucholeski Magazyn Mieszkańców Gminy 9
Салон краси-перукарня, 

котрий знаходиться 
у населеному пункті 

Chludowo, на постійну 
роботу потребує майстрів:

 Стиліст нігтів 
 Стиліст вій
 Косметолог 
 Перукар

Більше інформації 
по телефону

600 100 743

Zatrudnię do salonu 
fryzjersko-kosmetycznego: 

  stylistkę  
paznokci

  stylistkę rzęs
  kosmetyczkę 
/ kosmetologa

  fryzjerkę  
/ fryzjera

Lokalizacja Chludowo, tel.

600 100 743 

NOWA JAKOŚĆ FRYZJERSTWA!

 � KOSMETYKA
 � KOSMETOLOGIA  

ESTETYCZNA
 � FRYZJERSTWO
 � MAKIJAŻ  

PERMANENTNY
 � MEZOTERAPIA
 � KOSMETYCZNE  

WYBIELANIE ZĘBÓW
 � MANICURE,  

PEDICURE

 � ŻEL, HYBRYDA
 � STYLIZACJA RZĘS
 � HENNA PUDROWA
 � LAMINACJA BRWI
 � MASAŻE
 � ZABIEGI NA TWARZ
 � MAKIJAŻE ŚLUBNE 

I WIECZOROWE
 � DEPILACJA
 � SOLARIUM 
 � ROLLETIC

Suchy Las, ul. Jeżynowa 19
fb/Salon Urody Sisel
Instagram: siselsalonurody

TEL. 667 924 543, 667 859 640 
GODZINY OTWARCIA
pon.-pt 10-19, sob. 10-14

PROFESJONALIZM 
BEZPIECZEŃSTWO
NAJWYŻSZA JAKOŚĆ 
NASZYCH USŁUG
Sterylizacja narzędzi  
w autoklawie medycznym
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Samochód od powiatu 
poznańskiego pojechał do Ukrainy 
Terenowa dacia duster została przekazana władzom Feodo-
sijiwskiej Rady Wiejskiej w ramach pomocy partnerskiej.

– Jesteśmy bardzo szczęśliwi 
i wdzięczni za kolejne wsparcie ze stro-
ny powiatu poznańskiego w  tak trud-
nym dla nas czasie. Podczas pierwszej 
wizyty rozmawialiśmy z  panem sta-
rostą o  naszych potrzebach i  o  tym, 
że brakuje nam środków transportu. 
W  Ukrainie bardzo szybko zmieniają 
się warunki życia. Dzięki tej pomocy 
będziemy mogli realizować zadania 
w  trudno dostępnych terenach wiej-
skich  – powiedział Mykoła Pyanchuk, 
przewodniczący Terytorialnej Wspól-
noty Feodosijiwskej.

Przedstawiciele władz Feodosi-
jiwskiej Rady Wiejskiej, Rejonu Obu-
chowskiego, Obwodu Kijowskiego, 
odebrali od Tomasza Łubińskiego, wi-
cestarosty poznańskiego, kluczyki do 
samochodu terenowego marki Dacia 
Duster, który został przekazany w  ra-
mach pomocy mieszkańcom Ukrainy. 

– Cieszę się, że po raz kolejny może-
my pomóc naszym partnerom. Myślę, 
że to auto wzmocni komunikację oraz 
inne działania związane z logistyką na 

terenie Rejonu Obuchowskiego, z któ-
rego władzami podpisaliśmy list inten-
cyjny – powiedział Tomasz Łubiński, 
wicestarosta poznański. – Słuchamy 
uważnie potrzeb naszych partnerów 
i w miarę możliwości staramy się spro-
stać ich oczekiwaniom. Przekazuje-
my w  imieniu mieszkańców powiatu 
poznańskiego samochód terenowy, 
który jest w  bardzo dobrym stanie 
technicznym. Był regularnie serwiso-
wany – dodał.

Jak dotąd powiat poznański poda-
rował prawie 12 ton darów za blisko 
130 tys. zł. Do Ukrainy trafiła żywność 
długoterminowa oraz środki chemicz-
ne, m.in. mąka, cukier, makarony, kon-
serwy, kosmetyki i chemia gospodarcza. 

– Obecnie tworzymy Centrum 
Bezpieczeństwa naszej Wspólnoty. 
Jest ono o tyle ważne, gdyż terytorium 
na którym mieszkamy, jest nieopodal 
Kijowa, będącego ciągle na celowniku 
wroga.  Dlatego właśnie dla tej jednost-
ki potrzebujemy wozu strażackiego 
oraz samochodu terenowego – dodał 

przewodniczący Terytorialnej Wspól-
noty Feodosijiwskej, która wchodzi 
w skład Rejonu Obuchowskiego.

Niebawem do naszych sąsiadów 
zza wschodniej granicy ma trafić także 

wyremontowany i  doposażony samo-
chód pożarniczy marki Tatra, który 
do niedawna służył druhom z  OSP 
Kostrzyn. 

JSJ

Sobota
10.09.2022 r.

g. 12:00-16:00

BEZPIECZNI
W POWIECIE POZNAŃSKIM

PIKNIK RODZINNY

• pokazy służb mundurowych 
• ciepły darmowy posiłek dla wszystkich
• zabawy dla dzieci, wata cukrowa, popcorn, dmuchańce
• coroczny hit 
• Pokaz sprawności psów ratowniczych

Atrakcje:

HOLEVIATERS • ABBA SHOW - POLSKA ABBA
ORKIESTRA DĘTA CHLUDOWO

Zagrają:

- poszukiwania ludzi w gruzowiskach, po katastrofach budowlanych,
- sprawność psów, elementy posłuszeństwa i dyscypliny psa

– kąpiel w pianie strażackiej na koniec pikniku

Teren JRG-8 w Bolechowie, ul. Obornicka 1�

POMOC  
W ODBIORZE
MIESZKAŃ
DEWELOPERSKICH
501 063 672

SKŁAD OPAŁU
WARGOWO II 81 
ANDRZEJ LIPKA

Tel. 530-130-159  

- węgiel najwyższej jakości  
   z Polskich Kopalni 
   (dowóz GRATIS powyżej 1 tony do 25 km)

- drewno kominkowe,
- transport drogowy do 25 t,
- usługi rolnicze

www.lipka-wegiel-wargowo.pl

UCZCIWY SPRZEDAWCA  
TO ZAWSZE  

ZADOWOLONY KLIENT

Oferujemy
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 REKLAMA / WYDARZENIA Agnieszka Łęcka  tel. 669 69 00 36  e-mail: agnieszka.lecka@sucholeski.eu

KONKURS DLA CZYTELNIKÓW
Konkurs fotograficzny dla Czytelników!

Trwają wakacje i wszyscy pewnie zmęczeni lockdownem wyruszyliście nadrobić 
zaległości w podróżowaniu i zwiedzaniu pięknych miejsc. 

Dlatego kolejne konkursy fotograficzne będą związane z Waszymi wspomnie-
niami z tychże wyjazdów . 

Najładniejsze zostaną nagrodzone. Zdjęcia, dane osobowe, numer telefonu 
oraz zgodę na publikację fotografii prześlijcie do 15 września 2022 r. na adres 
konkurs@sucholeski.eu

Do wygrania: 

   dwa vouchery, każdy po 150 zł na botoks włosów, ufundowane przez Studio 
Urody Natalia z Chludowa, ul. Obornicka 4, tel. 888 405 885

   bony na zestawy ufundowane przez KFC, ul. Obornicka 134 w Suchym Lesie

   voucher na dowolny makijaż o wartości 150 zł. ufundował Salon Piękności 
„Dwie Twarze Make Up”, ul. Obornicka 102, Suchy Las, tel. 502 749 129 

   trzy vouchery na 10 porcji lodów każdy o wartości 60 zł. ufundowała  
Lodziarnia ,,Pastelowy Rowerek”, ul. Obornicka 88, Suchy Las, tel.  
697 204 936

   Zestaw Combo CLX224SAJ Makita / 2 x 2,0Ah  
o wartości 697 zł brutto

Zrób zakupy w  sklepie Bricoman na Wojciechowskiego 7/17  
w  Poznaniu za minimum 200 zł i  prześlij zdjęcie paragonu lub 
faktury na na adres konkurs@sucholeski.eu do 15 września 2022 r.

Kolejny konkurs paragonowy!

Obornicka 134 
Suchy Las
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 REKLAMA Agnieszka Łęcka  tel. 669 69 00 36  e-mail: agnieszka.lecka@sucholeski.eu

www.diagnostyka.pl

Akcja profilaktyczna trwa do 30.09.2022 r., dostępna w Suchym Lesie, os. Szafirowe 2a

ZAPRASZAMY DO PUNKTU POBRAŃ 

W ramach akcji profilaktycznej, każdy Pacjent otrzyma:

 

 

w Suchym Lesie,  os. Szafirowe 2a

 

czynny: pn.- pt. 7:30-14:00, pobranie mat. do 12:00 
soboty i niedzile: 07:30-10:00

 

NA BADANIA W KIERUNKU CELIAKII
I NIETOLERANCJI POKARMOWEJ
(o szczegóły zapytaj w rejestracji) 20% 

     
Realizujemy Program 40 Plus

 

Pun
kt 

Pobr
ań

 cz
yn

ny
 w

 so
bo

ty 
i n

ied
zil

e 7
:30

-10
:00

SSzzaannoowwnnii  KKlliieennccii!!

WW  nnaajjbblliiżżsszzyymm  cczzaassiiee  

zzmmiieenniiaammyy  llookkaalliizzaaccjjęę..

ZZaapprraasszzaammyy    

  GGaalleerriiaa  AArrkkaaddaa  

PPoozznnaańń,,  uull..  OObboorrnniicckkaa  222299,,    

((pprrzzyy  rroonnddzziiee  oobboorrnniicckkiimm))  
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